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Hanácké léto na kolejích
Přes letní prázdniny budou historické vlaky jezdit

v tradičním pravidelném provozu
– každou sobotu počínaje 28. červnem 2025.

Poslední provozní den je sobota 30. srpna 2025.
Výletní vlaky jsou vždy tvořeny historickým motorovým vozem
(některý ze zástupců řad M131.1, M152.0, M262.1 nebo M286.1)

a vyhlídkovým vozem Bgdta. 
Kroměřížská dráha

Příliv investičních peněz
do Kojetína nebere konce!

V květnovém zpravodaji jsme uveřejnili rozhovor se starostou města 
Kojetína Leošem Ptáčkem o štědré podpoře Olomouckého kraje na výstavbu 
zastřešené ledové plochy. Přinášíme další skvělé zprávy... 

V předchozím článku jste zmínil podanou žádost o dotaci na Národní 
sportovní agenturu. My už víme, že došlo k posunům.
K významným posunům. Po podpoře z Olomouce nám byla schválena dotace 
“z Prahy” ve výši třiceti milionů korun.

To zní až neuvěřitelně! Celý rozhovor na další straně...

Po podpoře z Olomouce nám byla schválena dotace 
“z Prahy” ve výši třiceti milionů korun.
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Pokrčování rozhovoru z titulní strany...

To je až neuvěřitelné. Už mnoho let z radnice doslova 
chrlíme jeden projekt za druhým a zasypáváme jimi do-
nátory. Naše úspěšnost je téměř sto procent, těžko budu 
vzpomínat, kdy jsme naposledy neuspěli. Jenže tady šlo 
o velké částky, Národní sportovní agentura přijala letos 
více než stovku žádostí, uspělo jen devět z nich.

A Kojetín mezi nimi.
Kojetín mezi nimi, s plným počtem bodů. My jsme do toho 
šli s vědomím, že projekt je zpracovaný velmi precizně 
a máme podporu celého regionu, ale i tak, přetlak žádos-
tí byl obrovský. Toto je počin, který budu s odstupem asi 
hodnotit jako největší úspěch ve volebním období 2022–26. 
Trošku škoda, že zastíní dokončenou cyklostezku od Uhřičic 
k Bezměrovu, kilometry nových chodníků, dětská hřiště…

Celkem bude ledová plocha podpořena pětačtyřiceti milio-
ny, na kolik tedy v konečném účtování vyjde dofinancování 
z městské kasy?
Vzhledem k tomu, že nám stát z každé dodavatelské faktu-
ry vrátí daň z přidané hodnoty, podpora je ještě podstatně 
vyšší, jedná se o více než šedesát milionů korun. Dofinan-
cování městem je tedy cca třicet pět milionů. Tuto částku 
jsme schopni naspořit na investice za méně než jeden rok, 
nijak zásadně nás tedy nezatížila. Dodatečně velmi upřím-
ně děkuji všem, kdo projekt podporovali, jeho užitná hod-
nota bude velmi vysoká.

Minule jste mluvil o dalších připravených projektech. 
Je reálné něco z toho stihnout ještě v letošním roce?
Letos zahájíme několik dalších projektů, ke kterým se 
ještě vrátím. Nejprve zrekapitulujme, co máme v různém 
stádiu rozpracovanosti a letos dokončíme. Ministerstvo 
pro místní rozvoj nám pomůže částkou bezmála tři miliony 
korun vybudovat podélná parkovací stání na Přerovské uli-
ci. Rekonstrukcí projde tzv. Fortna. Dokončíme chodník na 
Olomoucké, dvě parkoviště v ulicích Růžová a Nová.

Na Závodí zdemolujeme bývalý internát zemědělského 
učiliště (později skautskou základnu). Kolem Vánoc by-
chom mohli kolaudovat Kulturní dům v Popůvkách a dru-
hou etapu naučné stezky kolem nového mokřadu.

Červnové zastupitelstvo schválilo přijetí daru od společ-
nosti Amazon na financování projektu Mokřad Nad obo-
rou.
Ano, k tomu se váže zajímavý příběh, který jen potvrzu-
je, co se dlouhodobě snažím odpůrcům rozvoje kojetín-
ské průmyslové zóny vysvětlit. Před časem mě navštívil 
ředitel Amazonu s možností financování jakéhokoli počinu 
v oblasti ekologie. Odeslali jsme tedy společně podklady 
k mokřadu na ústředí do Ameriky a náš projekt byl vyhod-
nocený jako jeden z nejvydařenějších z posuzovaných. 
Amazon se rozhodl nám darovat přibližně milion korun.

Na kolik tedy vyjde celkově vybudování další etapy, navazu-
jící na biocentrum?
No právě, nebude nás stát téměř vůbec nic. Protože projekt 
je z osmdesáti procent financován Státním fondem život-
ního prostředí a naši finanční spoluúčast vykryje Amazon.

Vraťme se alespoň krátce k plánovaným investicím na dal-
ší období, které budou ještě letos zahájeny.
Na podzim rozhodně zahájíme stavby dvou dětských hřišť 
v Palackého parku a na sídlišti Sever. Chtěli bychom se 
pustit do rekonstrukce smuteční obřadní síně na hřbitově. 
U křižovatky ulic Kroměřížská a Svatopluka Čecha máme 
připravený moc hezký projekt relaxační zóny, je možné, že 
i na něj dojde ještě letos. Rozhodně budeme pokračovat 
v revitalizaci fotbalového stadiónu na Závodí a je možné, 
že zahájíme rekonstrukci chodníků v některé další ulici. 
Odhaduji, že příští rok budeme schopni proinvestovat dal-
ších osmdesát milionů korun.

Děkujeme za vyčerpávající informace a přejeme hodně 
zdaru!                            

-rrkz- foto: L. Ptáček, MatesKojetin

Národní sportovní agentura přijala letos více 
než stovku žádostí, uspělo jen devět z nich.

Letos zahájíme několik dalších projektů. 
Ministerstvo pro místní rozvoj nám pomůže 
částkou bezmála tři miliony korun vybudovat 
parkovací stání na Přerovské ulici.

Amazon se rozhodl nám darovat přibližně 
milion korun.

Příští rok budeme schopni proinvestovat dal-
ších osmdesát milionů korun.
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Z jednání Rady Města Kojetína
Rada města Kojetína se na své 64. schůzi, konané dne 17. června 2025,
zabývala mimo jiné těmito záležitostmi a přijala následující usnesení: 

 vzala na vědomí žádost ředitelky Domu dětí a mláde-
že Kojetín, p. o., o souhlas se zápisem části Kulturního 
domu Kojetín – Sokolovny do Rejstříku škol a školských 
zařízení,
 souhlasila se zápisem prostor v objektu Kulturního 
domu Kojetín – Sokolovna, nám. Republiky 1033, Kojetín, 
které jsou v užívání DDM Kojetín, p. o. na základě pod-
nájemní smlouvy, do Rejstříku škol a školských zařízení, 
vedeného Ministerstvem školství, mládeže a tělovýcho-
vy ČR, jako dalšího místa vzdělávání v DDM Kojetín, p. o.,
 schválila uzavření příkazní smlouvy na výkon TDI 
(technického dozoru investora) pro akci „Výstavba par-
koviště ul. Růžová v Kojetíně“, mezi příkazcem Městem 
Kojetín a příkazníkem NELL PROJEKT s. r. o. za nabídko-
vou cenu 80 000 Kč bez DPH,
 schválila uzavření smlouvy o poskytování služeb při 
realizaci projektu „Doplnění infrastruktury cestovního 
ruchu v Kojetíně“ na administraci dotace pro akci „Ko-
jetín – nové odstavné pásy na ulici Přerovská“, mezi pří-
kazcem Městem Kojetín a příkazníkem společností Re-
giozona s. r. o., Zlín, za nabídkovou cenou 232 500 Kč bez 
DPH, tj. 280 325 Kč vč. DPH,
 schválila uzavření příkazní smlouvy k investiční akci 
„Zastřešená ledová plocha Kojetín“, jejímž předmětem je 
zajištění realizačního dotačního managementu projektu 
a monitorovacích zpráv po dobu udržitelnosti projektu. 
Smlouva je uzavírána mezi příkazcem Městem Kojetí-
nem a příkazníkem, společností Plus projekt, s. r. o., 
Brno, s nabídkovou cenou 190 000 bez DPH,
 schválila uzavření smlouvy o dílo k projektu „Rekon-
strukce plynové kotelny v objektu ZŠ Svatopluka Če-
cha“, mezi objednatelem Městem Kojetín a zhotovitelem 
TECHNIS Kojetín spol. s r. o., Kojetín, za nabídkovou cenu 
4 466 198,25 Kč bez DPH. Nabídková cena bude navý-
šena o příslušnou sazbu DPH platnou v době uzavření 
smlouvy,

 schválila dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo Územní plán Ko-
jetín – Změna č. 2, uzavíraný mezi objednatelem Městem 
Kojetín a zhotovitelem Urbanistickým střediskem Ostra-
va, s. r. o. Obsahem Dodatku č. 1 je změna dodací lhůty,
 schválila uzavření smlouvy o dílo k investiční akci 
„Výstavba parkoviště ulice Růžová“ mezi objednatelem 
Městem Kojetín a zhotovitelem TECHNIS Kojetín spol. 
s r. o., za nabídkovou cenu 1 707 417,18 Kč bez DPH,
 schválila uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo 
č. 2024–128 stavby „Zastřešená ledová plocha Kojetín“, 
mezi objednatelem Městem Kojetín a zhotovitelem 
OHLA ŽS, a. s., Brno–Slatina, jehož předmětem je změna 
termínu dokončení stavby,
 schválila uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 
č. 2025–128 ze dne 13. 5. 2025 v rámci investiční akce 
„Naučná stezka II. a lávka přes Mlýnský náhon v Kojetí-
ně“, mezi objednavatelem Městem Kojetín a zhotovite-
lem společností AQUAVISON s. r. o., Beňov, původní cena 
díla se navyšuje o 19 274,61 Kč bez DPH,
 vzala na vědomí organizační zajištění akce Kojetínské 
hody 2025,
 vzala na vědomí informace o činnosti Základní školy 
Kojetín, Svatopluka Čecha 586, zřizované Městem Ko-
jetín, za uplynulých šest let,
 vyslovila poděkování řediteli Základní školy Kojetín, 
Svatopluka Čecha 586, Kojetín, zřizované Městem Ko-
jetín, za příkladné řízení příspěvkové organizace v uply-
nulých šesti letech,
 konstovala, že v souvislosti s uplynutím šesti let vý-
konu práce na pracovním místě ředitele Základní školy 
Kojetín, Svatopluka Čecha 586, Kojetín, zřizované Měs-
tem Kojetín, nebude vyhlašovat žádné konkurzní řízení 
podle ust. § 166 odst. 3 (věty první) zák. č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, středním, vyšším odborném 
a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších 
předpisů.

Z jednání Zastupitelstva Města Kojetína
Zastupitelstvo města Kojetína se na svém 19. zasedání, konaném dne 17. června 2025,

zabývalo mimo jiné těmito záležitostmi a přijalo následující usnesení:

 schálilo směnu pozemků p. č. 4566/213 orná půda o vý-
měře 8.870 m2, p. č. 4566/214 orná půda o výměře 4.763 m2, 
p. č. 4566/215 orná půda o výměře 4.887 m2, p. č. 4566/216 
orná půda o výměře 7.215 m2, p. č. 4566/217 orná půda o vý-
měře 6.215 m2, p. č. 4566/221 orná půda o výměře 926 m2, p. 
č. 4566/222 orná půda o výměře 5.067 m2, p. č. 5133/76 orná 
půda o výměře 11.581 m2, vše zapsané na listu vlastnictví 
č. 10001, v katastrálním území Kojetín a obci Kojetín, se 
všemi součástmi a příslušenstvím, které jsou ve vlastnictví 
Města Kojetína, za pozemky p. č. 4428 vodní plocha – vodní 
nádrž umělá o výměře 623 m2, p. č. 4429 lesní pozemek 
o výměře 2.367 m2, p. č. 4430/1 ostatní plocha – jiná plocha 
o výměře 904 m2, p. č. 4432 ostatní plocha – ostatní komu-
nikace o výměře 1.888 m2, p. č. 4433/1 zahrada o výměře 
2.068 m2, p. č. 4433/2 zahrada o výměře 1.000 m2, p. č. 5691 
ostatní plocha – ostatní komunikace o výměře 2.171 m2, vše 

zapsané na listu vlastnictví č. 2637, v katastrálním území 
Kojetín a obci Kojetín, se všemi součástmi a příslušen-
stvím, které jsou ve vlastnictví „Nadace Doktora Leopolda 
Prečana, arcibiskupa Olomouckého, k podporování Arci-
biskupského kněžského semináře v Olomouci“,
 vzalo na vědomí zřízení věcného břemene služebnosti 
cesty, s právem jezdit na pozemcích p. č. 5691 a p. č. 4432, 
které budou ve vlastnictví Města Kojetína, motorovými a ji-
nými vozidly, včetně těžké lesní techniky z pozemků p. č. 
4436/1 a 4434/1 ve vlastnictví „Nadace Doktora Leopolda 
Prečana, arcibiskupa Olomouckého, k podporování Arci-
biskupského kněžského semináře v Olomouci“, na dobu 
neurčitou a schválilo uzavření směnné smlouvy a smlouvy 
o zřízení služebnosti. Náklady spojené se směnou, právní 
služby a správní poplatek při vkladu práva do KN uhradí 
Město Kojetín,
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Kojetín pod lupou

Tajemník Městského úřadu Kojetín
vyhlásil

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ
na pozici

Referent/ka stavebního úřadu
Městského úřadu Kojetín.
Termín pro odevzdání přihlášek

do 17. 7. 2025 do 11.30 hodin
Bližší informace na www.kojetin.cz

 schválilo prodej pozemku p. č. 5260/3 silnice – ostatní 
plocha o výměře 576 m2 a p. č. 5260/101 zeleň – ostatní 
plocha o výměře 1 m2, v katastrálním území a obci Kojetín, 
z vlastnictví Města Kojetína do vlastnictví AIFM XX, s. r. o., 
Praha 8 – Karlín, za kupní cenu ve výši 800 Kč/m2 + DPH dle 
zákonné sazby a schválilo uzavření kupní smlouvy. Kupující 
uhradí veškeré náklady související s převodem pozemku 
– právní služby a správní poplatek k návrhu na vklad práva 
do katastru nemovitostí,
 schválilo poskytnutí návratné finanční výpomoci z roz-
počtu zřizovatele Domu dětí a mládeže Kojetín, p. o., ve 
výši 1 100 000 Kč, za účelem předfinancování mezinárod-
ního projektu Europe for Citizens, která bude vrácena do 
rozpočtu zřizovatele po přijetí dotace, nejpozději do 30. 6. 
2026, 
 schválilo přijetí finančního daru od společnosti Amazon 
Logistic Prague s. r. o., Dobrovíz, ve výši 45 000 USD na 
podporu revitalizace Mokřadu nad Oborou, 
 vydalo opatření obecné povahy o stanovení místního ko-
eficientu daně z nemovitých věcí, kterým se stanoví místní 
koeficient daně z nemovitých věcí ve výši 5 pro vybrané po-
zemky, zdanitelné stavby a zdanitelné jednotky, nacházejí-
cí se v průmyslové zóně Kojetín, které jsou specifikovány 
v příloze k návrhu opatření obecné povahy, 
 vzalo na vědomí informaci o ukončení činnosti spolku TJ 
Sokol Kojetín z. s. ke dni 30. 6. 2025 a o rozhodnutí Valné 
hromady o zrušení spolku s likvidací, 
 souhlasilo s bezúplatným převodem majetku TJ Sokol 
Kojetín, pořízeného z dotace Města Kojetína, která byla 
spolku poskytnuta v celkové výši 4 050 000 Kč na základě 
smlouvy o dotaci ze dne 23. 6. 2020 a 21. 9. 2020, z vlast-
nictví TJ Sokol Kojetín, z. s., do vlastnictví Města Kojetína. 
Tento souhlas je dán spolku k naplnění povinností stano-
vených v čl. V. odst 4 Stanov v poslední větě a týká se části 
majetku pořízeného z dotace Města Kojetína a nevztahuje 
se na část majetku pořízenou z jiných dotací,

 schválilo záměr investiční akce „Dětské hřiště Sever, Ko-
jetín“,
 schválilo záměry: investiční akce „Víceúčelové hřiště 
- Palackého park, Kojetín“, investiční akce „Rekonstrukce 
místních pozemních komunikací, Kojetín“, investiční akce 
„Kanalizace Závodí“, investiční akce „Relaxační zóna Svato-
pluka Čecha“, „Replika zaniklé kojetínské seníky“, „Oprava 
objektu Smuteční obřadní síně“, investiční akce „Rekon-
strukce plynové kotelny v objektu polikliniky“, „Rekon-
strukce plynové kotelny v objektu Základní školy Svatoplu-
ka Čecha, Kojetín“,
 vzalo na vědomí výroční zprávu společnosti TECHNIS 
Kojetín spol. s r. o. za rok 2024 a vyhodnocení topné sezóny 
za rok 2024,
 povolilo výjimku z nejnižšího počtu žáků Základní škole 
Kojetín, Svatopluka Čecha 586 pro školní rok 2025/2026, 
a to na nejnižší průměrný počet žáků ve třídě třináct,
 zavázalo se uhradit případné zvýšené náklady na vzdělá-
vací činnost Základní škole Kojetín, Svatopluka Čecha 586 
pro školní rok 2025/2026,
 schválilo záměr realizace projektu „Vizuální identita 
města“.

Smutné konce v červnu 2025
„Mýdlo končí, ručník končí“ – hláška z filmu „Čtyři vraždy 
stačí drahoušku“ je z kategorie těch úsměvných. Realita je 
však jiná, pokud končí něco, co je léta každodenní samo-
zřejmostí a jistotou.

První jobovka je, že spořitelna v Kojetíně končí a derniéra 
se konala 24. června 2025. Je to věc rozhodnutí manage-
mentu společnosti, které město neovlivní. Už vloni ve vlně 
zavírání poboček byla Konice, kde nepomohla ani petice 
občanů a jediná možnost jim zůstala obrátit se na pobočku 
v Prostějově. Nyní se z letáku dozvíte, že se vám budou vě-
novat bankéři v Kroměříži. Je to sice blíže, ale pro mnohé 
klienty je to ztráta času, a hlavně pro starší problém se 
tam dostat. V době aplikací v mobilu a v počítači se s touto 
situací lépe vyrovnají mladší generace, kterým mobil dělá 
společníka. Je to jak ve filmu „Vratné láhve“, kde člověka 
nahradil automat. Tady zůstane bankomat. Můžete vkládat 
i vybírat peníze a provádět další finanční operace, pokud 
tomu rozumíte. Někdy se to zaseklo a paní ze spořitelny 
vám poradila. Bohužel to už nebude možné. Na schůzku 
s bankéřem se musíte objednat, teď to bude zkompliková-
no cestou do Kroměříže či Přerova. Lidi byli zvyklí na toho 
svého bankéře a málokdy ve spořitelně bylo volno.

Spořitelna byla postavena dle návrhu architekta Aloise Pil-
ce v letech 1929–1930, který předtím navrhl stavbu soko-
lovny dokončenou v roce 1928. V Kojetíně existovala jako 
spořitelna města Kojetína od roku 1931. Přes válku fun-
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govala jako Sparkasse der stadt Kojetein. Pak jako státní 
spořitelna, kde si mnozí pamatujeme dřevěné přepážky 
s okýnky a papírové vkladní knížky různých barev, podle 
toho jaké tam byly podmínky. A teď, když pojišťovna má 
moderní vybavení a příjemné klientské prostředí, tak se 
ruší. Holt nová doba, která přináší takové “vymoženosti“.

Na závěr trochu optimismu. Na Kojetínských novotách se 
objevila nabídka pobočky Kooperativy, že vyřídí 90 % poža-
davků, které řešíte v České spořitelně, a to produkty Čes-
ké spořitelny – účty, stavební spoření, doplňkové penzijní 
spoření, hypotéky, úvěry ze stavebního spoření, investiční 
produkty – to všechno má ve své nabídce. Tak uvidíme...

Další smutnou zprávou je, že Sokol Kojetín oznámil ukon-
čení činnosti spolku k 30. 6. 2025 a zrušení spolku s likvi-
dací. Důvodem je, že končí stávající výbor a nemá násle-
dovníky.
Historie Sokola v Kojetíně se datuje od roku 1888, kdy byl 
spolek založen, to je 137 let! Zakládající valná hromada se 
konala 28. března 1888, kde se sešlo 28 kojetínských tělo-
cvičných nadšenců a starostou jednoty se stal Josef Vrtěl.

Jednota během svého trvání zažila nejen období rozvoje 
a rozkvětu, ale období stagnace, úpadku a perzekuce. Ne-
bylo kde cvičit, scházely prostředky, prosazení nové my-
šlenky a nového spolku v kojetínském prostředí nebylo 
snadné. Bylo velkým štěstím, že jednota ve svém čele měla 
nadšené a obětavé lidi, kteří pro Sokol a pro cvičení věno-
vali mnoho ze svého času, rozvoji jednoty dali všechny síly. 
Mnoho členů jednoty položilo své životy v boji proti fašis-
mu.
Ze sbírek, díky nadšení, obětavosti a pracovitosti členů 
byla v roce 1928 postavena nová sokolovna na svou dobu 

moderní tělovýchovné zařízení. Dodnes je chloubou města 
a po povedené rekonstrukci v roce 2019 je to nadčasové 
kulturní a sportovní zařízení. 
Jednota, kromě řady starostů a předsedů, z nichž nejdelší 
období 1980–2007 byl ve funkci legendární Lubomír Juřen 
alias „Kapitán“, měnila i na názvy, kdy v období 1953–1968 
působila pod hlavičkou TJ Slavoj Kojetín, Sokol Kojetín měl 
„Odbor sportu pro všechny“ a oddíly volejbalu, tenisu, stol-
ního tenisu, nohejbalu, sportovní gymnastiky, ledního ho-
keje a košíkové.

V současné době zůstalo Sokolu cvičení od nejmenších až 
po seniorky a oddíl stolního tenisu, který hraje v opravené 
multifunkční herně, která je majetkem města.
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Ukončením činnosti Sokola nekončí provozované sportovní 
aktivity. Cvičení přechází pod DDM Kojetín a stolní tenisté 
budou hrát pod hlavičkou SK Kojetín 2016. Řeší se i majet-
kové a finanční záležitosti. Už je vyřešeno další fungování 
tábora ve Vrážném, kde nejedno kojetínské dítě strávilo 
prázdniny. Tábor je v soukromém vlastnictví pokračovatele 

rodiny Luboše Juřeny. Tak je záruka, že Kojetín bude mít 
i nadále otevřené dveře.
Se Sokolem Kojetín odchází kus historie, na kterou zůsta-
nou vzpomínky a Sokolovna se sokolem a sokolkou.

Jaroslav Bělka, zdroj: Fr. Řezáč

Provoz koupaliště letos začal později
Studený máj, v stodole ráj. Letošní květen byl netypicky 
studený. Topná sezóna v kotelnách skončila až koncem 
měsíce. Jak to souvisí s koupalištěm? Bioplynka do té doby 
poskytuje teplo pro vytápění obytných domů na Severu. 
A  pak je třeba minimálně sedm dní pro ohřev vody na po-
žadovanou teplotu v bazenéch. Teplo do bazénů se dostává 
teplovodem z AGRO farmy vybudovaným v roce 2017.
Technis začal s přípravou koupaliště již začátkem května. 
Kromě technologií se upravovalo prostředí kolem bazénů. 
Koupací sezóna byla zahájena v sobotu 14. června 2025. 
V neděli, kdy teplota atakovala 30°C, se počet návštěvníků 
pohyboval kolem 800.
Atraktivita kojetínského koupaliště láká i zájemce o rela-
xaci v ideálních podmínkách ze širokého okolí a tato klien-
tela převažuje. Na sociálních sítích zve Kojetín k návštěvě 
biocentra s naučnou stezkou a hřištěm Loď. V kombinaci 
s návštěvou koupaliště a třeba s využitím kempu je Ko-
jetín další oblíbenou destinací. A klimatická změna, kdy 
stále častěji nastávají vlny veder, se projevuje i v počtu ná-
vštěvníků. V roce 2022 to bylo 30 023 platících, v roce 2023 
– 31 619 a v roce 2024 – 29 451. 

Potěšitelné je, že na koupaliště mají volný vstup děti, které 
jsou organizovány v kroužcích DDM, sportovních a zájmo-
vých spolcích. Jejich evidenci včetně otisků prstů zajišťuje 
DDM (Dům dětí a mládeže – Domeček). Děti pak mají vstup 
na koupaliště podle zájmu zdarma i několikrát. V roce 2023 
to bylo 546 dětí, které navštívily koupaliště v počtu 2 381, 
to je 4,36 volných vstupů na jedno dítě. V roce 2024 počet 
stoupl na 622 dětí – 3 654 vstupů (5,9 na dítě). V letošním 
roce se na DDM přihlásilo 615 dětí.
Koupaliště jako nákladové středisko Technisu Kojetín je 
po stránce ekonomické méně závislé na dotacích z města, 
které z 400 tis. Kč v roce 2022 klesly na 50 tis. v roce 2024. 
Také je výhodná cena dodávaného tepla z bioplynky, která 
v roce 2024 za sezónu byla 3 525 Kč bez DPH. Přitom ceny 
vstupů a provozu rostou.
Kojetínské koupaliště je v provozu od roku 1965. Od té doby 
prošlo různými úpravami. V roce 2006 proběhla rozsáhlá 
rekonstrukce koupaliště spočívající v rekonstrukci bazé-
nů, zřízení nové technologie, odstranění kruhového bazénu 
pro nejmenší v zadní části areálu a vybudování tobogánu. 
V roce 2016 byla realizována rozsáhlá I. etapa rekonstruk-
ce koupaliště se zaměřením na zadní část areálu, kde bylo 
vybudováno dětské hřiště, mlžítko pro děti, propojovací 
obvodové chodníky, plážová hřiště, osazena vzduchová 
a gymnastická trampolína. Dále bylo provedeno zabezpe-
čení vstupu do areálu, realizován vstupní systém pro děti, 
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osazeny nové lavečky, realizováno osvětlení a ozvučení 
areálu, závlaha a zahradní úpravy trávníků s novými výsad-
bami. V roce 2017 realizace II. etapy rekonstrukce koupali-
ště, která byla z velké části zaměřena na opravu restaura-
ce – ve vnitřních částech na výdejní prostory občerstvení 
a sociální zařízení pro veřejnost, opravy elektroinstalace 
a rozvodů zdravotechniky odpadů, vody, vnitřní i venkovní 
kanalizace, výměnu oken s realizací nové fasády s dřevě-
nými prvky, s dřevěnými obklady podhledů a soklem z ce-
mentovláknitého obkladu. Do výdejních prostor občerstve-
ní bylo pořízeno nové vybavení. Stejným cementovláknitým 
obkladem byl obložen i vstup na koupaliště, vč. obložení 
podhledu provozní budovy s pokladnou OSB deskami. Dále 
byl zbudován chodník podél levé strany beach hřiště, zru-
šeno oplocení mezi restaurací a areálem koupaliště, str-
ženo stávající havarijní oplocení z venkovní strany před 
hlavním vchodem a zbudováno nové 3D oplocení. Kontrola 
areálu byla posílena novými kamerami. V roce 2017 bylo 
budování plynovodu a v roce 2018 zahájení ohřevu vody.

Veřejnost může využívat zařízení, které je na špičkové 
úrovni a je lákadlem k návštěvě Kojetína. 

Jaroslav Bělka, zdroj: Technis Kojetín
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Nácvik stavby pontonového mostu
na Moravě 
U řeky Moravy za fotbalovým stadionem se nachází objekt, 
který působí dojmem střeženého vojenského zařízení. Ve 
skutečnosti je to výcvikové středisko Ministerstva dopravy 
a spadá pod jeho Krizové řízení a je provozováno ve spolu-
práci s ŘSD (Ředitelství silnic a dálnic). Dokonce o něm ví 
i ministr dopravy Martin Kupka, což nebývá běžné. Když byl 
v Nezamyslicích na otevření 4. stavby železnice Nezamy-
slice–Kojetín, tak o tom sám mluvil. Potřebnost tohoto za-
řízení ukázaly nedávné povodně na Jesenicku, kde prudká 
voda strhla kamenné a železné mosty a musely je nahradit 
provizorní konstrukce. I v Kojetíně je tento typ mostu už 
roky, a to přes „Struhu“.
V Kojetíně se pořádají odborné kurzy zaměřené na stav-
bu různých provizorií a jsou určeny nejen pro armádu, ale 
i civilní organizace z ČR i Slovenska. Plán na rok 2025 je 
na stránkách Ministerstva dopravy, stačí zadat MD a Ko-
jetín. Mezi ty atraktivní, které lze sledovat, je stavba mostů 
na řece Moravě. V červnu od 16. do 20. to byl Kurz stavby 
PMS – Pontonové mostové soupravy. K tomu se využívá 
brod, který je mezi mostem Dr. Šíleného a loděnicí. Dopo-
ledne navážely nákladní automobily SSHR (Státní správa 
hmotných rezerv) pontony. Pomalu postupně couvaly k 

hladině Moravy a pak obsluha odjistila ponton, který sjel 
na hladinu a rozložil se do tvaru mostovky. Celou akci za-
jištovala norná stěna proti úniku látek, kterou postavila 
jednotka krajského Hasičského záchranného sboru v Ko-
jetíně. Každý ponton byl pak lany přitažen ke břehu, kde ho 
cvičící zajistili speciálními zámky a  připevnili ke stávající 
sestavě. Cvičilo se se čtyřmi pontony. Pro celkové pře-
mostění Moravy v místě brodu, který je sešikma a měří 70 
metrů, by bylo potřeba devět mostních pontonů a dva ná-
břežní, které umožňují přesun techniky ze břehu na most. 
K tomu je zapotřebí minimálně 25 cvičených lidí, ale ti nebyli 
k dispozici.
Odpoledne pak bylo cvičení spouštění motorového člunu ze 
speciálního návěsu. Ráno už plul jeden člun na řece. Pak 
oba čluny napevno uchytily složené pontony a proti proudu 
je jako remorkér odtáhly k vycvikovému středisku. Nejsil-
nější moment byl pohled, když sestava plula pod mostem. 
Pak následovaly další dny přesunovací manévry po Mora-
vě. Ve čtvrtek byla demonáž a odvoz pontonů.
Další podobné aktraktivní cvičení bude od 1. září 2025, kdy 
proběhne kurz stavby těžké mostové soupravy. Zejména 
vysouvání mostu přes řeku je zajímavá podívaná. Morava 
tak bude mít na pár dní jeden most navíc, i když se po něm 
nedá jezdit. Pokud budete mít zájem, tak se přijďte podívat.

Jaroslav Bělka

Stavební práce pokračují
podle harmonogramu
Měl jsem možnost zaskočit za kolegy techniky na kontrol-
ních dnech staveb, kde je investorem město Kojetín.
Nejprve to byla stavba cyklostezky Kojetín–Bezměrov, 
která je ve stádiu dokončování základní vrstvy – kufru. 
Od 21. července 2025 je v plánu pokládka finální asfaltové 

vrstvy v celé délce 2,6 km. Výsadba stromů se plánuje na 
podzim.
Další investice se realizuje v Popůvkách. Zde probíhá kom-
plexní přestavba kulturního domu. Je hotová výměna oken 
i dveří a provedeno zateplení polystyrenem. Na novou stře-
chu z kvalitní krytiny zbývá osadit a zapojit rekuperační 
jednotku. Práce probíhají hlavně uvnitř. Jsou provede-
ny rozvody elektřiny a vody. V současnosti se dokončují 
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podhledy. Jednotlivé místnosti dostávají finální podobu. 
Dolaďují se detaily v klubovně, předsálí, sále a kuchyňce. 
Sociální zařízení bude mít kvalitní podobu, žádné zvono-
koské záchodky. Zbývá dokončit venkovní posezení s per-
golou. Předtím je potřeba ve dvoře položit podzemní nádrž 
na dešťovou vodu, která bude vytékat trubkou do kanali-
zace. Pak přijde položit venkovní dlažba a na ni pergola. 
Hotovo by mělo být na podzim. Bude to nádhera.
Cestou jsem se zastavil na hřišti, kde budou začátkem čer-
vence hodové slavnosti. Místní muži vylepšili táborové po-
sezení o lavičky a stůl z klád na jaře pokácených stromů. 
To budou romantické večery u táboráku!

Zpět do Kojetína do Vyškovské ulice, ve které je hotová 
i druhá strana chodníku od hřbitova. Dokončené je i nové 
věřejné osvětlení, které nasvěcuje i přechod pro pěší, který 
je v nové poloze.

Poté se práce přesunuly do Nové ulice. Zde dlaždičská četa 
dokončuje nové parkoviště o kapacitě 21 kolmých stání. 
Vzniklo na místě bývalých prádelen a sušáků.

Další parkoviště už připravuje Technis na Růžové ulici. 
Původně to měla být stavební parcela, ale nedošlo k tomu 
z různých důvodů. Bude zde na kolmo šestnáct míst pro 
auta a jedno pro ZTP. Vyřeší se tak parkovací místa pro ZŠ 
Svatopluka Čecha, pohřební hosty apod.

Blíží se doba prázdnin a na dětském hřišti Loď došlo k vý-
měně stěžně, který nesl další atrakce. Původní byl připou-
tán lany k okolním stromům a hrozilo jeho rozlomení. Byl 
nahrazen jednolitým, pevně zakotveným, dřevěným kusem.
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Kousek dál na ulici Závodí se definitivně podařilo odstranit 
poslední montované stavby a na místě jsou jen zbytky dře-
věných konstrukcí a betonu, který by se měl zpracovat na 
drť na místě. 

Ani přes prázdniny stavební ruch neutichne. Naopak začne 
největší stavební akce v historii Kojetína – modernizace 
trati Brno–Přerov 5. stavba Kojetín–Přerov. 

Jaroslav Bělka, foto: autor a z dronu Mates

Do svazku obcí Střední Haná
přibyla obec Vlkoš

Pokud váháte, zda je správně za a) ten Vlkoš nebo za 
b) ta Vlkoš, tak odpověď za a) ten Vlkoš je správně. Ověře-
no osobně u starosty toho Vlkoše Miroslava Kroupy. Tolik 
na úvod upřesnění názvu.
Vlkoš se již letos zapojil do akce Cyklovýlet Střední Hanou 
a hned úspěšně. Osobně jsem nestíhal tam zajet, tak to 
posoudili ostatní. Kontrolní stanoviště měli na starosti So-
koli, kteři tvoří aktivní složku společenského života. Jako 
všechny obce tak i Vlkoš zabodoval.
Ve Vlkoši bydlí 690 obyvatel. Ve znaku z roku 1994 má 
v červeném štítě stříbrného vlka ve skoku a pod ním stří-
brnou radlici, která symbolizuje zemědělský ráz obce. Vl-
koš byl dosud součástí mikroregionu Moštěnka. Od čtvrtka 
19. června 2025 byl přijat do svazku obcí Střední Haná. Tím 
se počet zapojených obcí v současnosti zvýšil na patnáct, 
a to Ivaň, Kojetín, Křenovice, Lobodice, Měrovice nad Ha-
nou, Němčice nad Hanou, Obědkovice, Oplocany, Polkovice, 
Stříbrnice, Tovačov, Troubky, Uhřičice, Vlkoš a Záříčí. Vlkoš 

má zastoupení zkušeným starostou, který je ve funkci od 
roku 2002.
Pokud pojedete příští rok cyklovýlet, tak si určitě zajeďte 
do Vlkoše, kde je hezky a jsou tam přívětiví lidé. Můžete si 
už naplánovat trasu, v roce 2026 budou cílovou obcí cyklo-
výletu Lobodice.              Jaroslav Bělka, foto: Sokol Vlkoš

Rok 1997
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O dvou enklávách kojetínského panství
       ve 14. a 15. století a zaniklé vsi Denkovice
Kojetínské panství se rozkládalo i na jiných lokalitách – enklávách, než jen kolem Kojetína. Archiválie zaznamená-
vají dvě tyto lokality, a to vesnice Dobračov a Kroužek.

Vesnice Dobračov a Kroužek byly majetkem pražských biskupů jako součást kojetínského panství, i když na území 
tohoto panství neležely.  Avšak ve všech písemnostech byly vedeny jako součásti kojetínského panství, ale nebylo 
nikde uvedeno, kde vlastně leží. Navíc každá archivní písemnost uvádí rozdílné názvy těchto vesnic, a proto bylo 
jejich hledání, až dosud, bezvýsledné. Studiem archiválií byly nalezeny osudy těchto vesnic.

U vesnice Kroužek byli historici a badatelé ovlivněni názvem místní kojetínské lokality Kroužek či Okroužek, a proto 
ji mylně umísťovali do místa, které se takto u kojetínského mlýnského náhonu – Struhy, historicky nazývá.

Název vesnice Dobračov je odvozen od osobního jména Dobrač. Jedná se o přivlastňovací přídavné jméno, které 
v podstatě znamená „Dobračův“ nebo „patřící Dobračovi“.

Název vesnice Kroužek má s největší pravděpodobností souvislost s kruhovým půdorysem sídla nebo tvarem okol-
ních pozemků, které mohly mít kruhový tvar nebo toto místo bylo obkrouženo vodním tokem.

Vesnice Dobračov (Dobročov, 49,6137⁰N, 16,7707⁰E, 407 m n.m.), ležící východně od města Jaroměřice u Jevíčka, se 
stala součástí kojetínského panství darováním pražským biskupům králem Přemyslem Otakarem II. a stála nedale-
ko Jaroměřic. Toto městečko leželo na starodávné cestě z Olomouce do Prahy, která vedla do Konice a Skřípova ke 
hradu Úsobrno a pak k Jevíčku „…ad viam publicam, que via de Gewiczko dirigitur versus Konicz…“, dále k Litomyšli 
a Čáslavi. Byly zde nalezeny relikty dálkových tras ze středověku v podobě zaniklých úvozů, které jsou součástí 
takzvané Jevíčské cesty. Ta je zmiňována již v pramenech ze 13. století.

V Jaroměřicích byla do první poloviny 13. století, nedaleko hranice mezi Moravou a Čechami, pozemní celnice.

Jaké byly osudy vesnice Dobračov od jejího zpustnutí není známo. Předtím to byla nepochybně malá ves o několika 
chalupách, která v průběhu let odváděla svým majitelům, tedy pražským biskupům a později zástavním držitelům 
kojetínského panství předepsané poplatky. Jako enkláva, vzdálená kolem 50 kilometrů od Kojetína, nebyla příliš „na 
očích“ kojetínským panským úředníkům, spíše byli představitelé vesnice ve styku s úředníky jaroměřického panské-
ho dvora, vzdáleného necelé dva kilometry.  

Od roku 1415 bylo kojetínské panství jako celek pronajímáno pražskými biskupy zástavním držitelům za jimi poskyt-
nuté peněžní půjčky.

Jaké byly osudy obyvatel vesnice Dobračov asi nezjistíme, protože v listině krále Vladislava II. ze dne 21. září roku 
1502, se uvádí převod kojetínského panství Panu Adamu Tovačovskému z Cimburka a na Mladé Boleslavi, „…jímž 
všecko právo všech zápisuo převozuje, co se zbožie Kojetínského dotýče, na pana Adama Thovačovského a na jeho 
budúcie potomky…“ se uvádí, že „… prodali městečko Kojetín, vsi Němčice, Mirovice a Stříbrníky, Hrušku, Jaroměřice, 
Dobročov, ves pustú, a Krúžek ves pustú, a Daňčovice, s lesy, lukami, pastvinami, rybníky, potoky, vodami a jinými 
všelijakými příslušnostmi k městečku a zbožie k tomu od pradávna příslušejícími, kteréžto městečko a zbožie 
k arcibiskupstvie kostela Pražského příslušie…“. 
Pro vysvětlení: Mirovice – Měrovice, Stříbrníky – Stříbrnice, Dobročov – Dobračov, Daňčovice – Daňkovice, Dunko-
vice (zaniklá ves u Kojetína). 

Na přelomu 15. a 16. století již byla vesnice pustá. Možná obyvatelé podlehli moru v letech 1451 nebo 1473. 

Po sepsání výše uvedeném listiny krále Vladislava II. za pár týdnů Pan Adam Tovačovský dne 3. prosince roku 1502 
zemřel a jeho matka Paní Johanka z Krajku za čtyři měsíce listinou, sepsanou dne 3. dubna roku 1503, prodala celé 
panství i s enklávami Panu Vilémovi z Pernštejna a na Helfštejně. 

V listině se uvádí, že se prodávají „…městečko Kojetín, vsi Němčice, Mirovice, Stříbrníky, Hruška, Jaroměřice, Dob-
račov pustú ves, Krúžek pustú ves, a Du(n)čovice…“.

Osud původních obyvatel pusté vsi není jasný a do zřejmě nenávratně poničených chalup se již nikdo nenastěhoval. 
Přírodními vlivy chalupy zanikly a za několik desítek let místo splynulo se svým okolím. 
Ves Dobračov se tedy již nikdy neobnovila, protože zástavní držitelé na obnově neměli zájem či peníze.
Zůstal pouze název lokality – Dobračov. 
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Obr. Lokalita u města Jaroměřice, kde původně stála ves Dobračov.

Vesnice Kroužek (Krúžek, Krůžek, Ringelsdorf, 49,1938⁰N, 16,8956⁰E, 258 m n.m.) leží jihovýchodně od města 
Rousínova a měla obdobné osudy jako ves Dobračov. Došlo však k její obnově a v současnosti zde bydlí zhruba 
300 obyvatel.
Nejstarší zpráva o vsi Kroužek je z roku 1483 a sděluje, že ves zpustla ve Druhé husitské válce, zvané také Česko-
-uherské války, tedy na konci 60. a 70. let 15. století. 
Dále je pustá ves Kroužek zmíněna v září roku 1502 v souvislosti s výše uvedenou vsí Dobračov.

Pustá ves neznamená, že zde nikdo nebydlel, ale že zde nikdo nehospodařil na pozemcích k ní patřících.
V roce 1503 byla ves, napsaná pustá, prodána Panu Vilému z Pernštejna a na Helfštejně. Ten ji věnoval svému synovi 
Janovi z Pernštejna, který ji prodal za 175 kop grošů českých a 50 zlatých červených Panu Ondráčkovi z Rousínova, 
avšak s tím, že ji on nebo jeho (Janovi) dědicové můžou zpět koupit.
Syn Jana z Pernštejna, Jaroslav, v zastoupení svých mladších bratrů Vratislava a Vojtěcha, prodal ves s polnostmi 
a všechna práva k ní náležející v roce 1550 Panu Janovi z Kounic a na Slavkově a vyplatil pozůstalé děti po předchozím 
zástavním věřiteli Panu Ondráčkovi z Rousínova. 

A protože ves Kroužek byla blíže k městečku Nový Rousínov než ke Slavkovu, dohodl se Pan Jan z Kounic, majitel 
slavkovského panství s rousínovskými měšťany a obyvateli blízké vesnice Němčany, že když je ves pustá, tedy bez 
hospodařících obyvatel, můžou za věcnou úplatu, a to každou osmou kopu jarního a ozimého obilí, využívat polnosti 
kolem této vsi.
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Tento stav trval až do roku 1690, kdy Dominik Ondřej z Kounic, který byl v diplomatických službách vyslancem v Ba-
vorsku, nechal obnovit pustou ves Kroužek německými osadníky ze Švábska a Slezska. Příchozí osadníci měli vět-
šinou německá jména například Engel, Heinzl, Herrmann, Jandl, Reich, Sedlmajer, Schujan, Schwarz a byli převážně 
tkalci a rolníky. Z přidělených polí bylo 10 půlláníků a 15 čtvrtláníků. Jeden čtvrtlán byl připojen k nově zřízenému 
obecnímu hostinci, panskému ovčínu a pastoušce.
   
Noví obyvatelé byli osvobozeni od stanovených robot na pět a půl roku počínaje dnem 1. ledna roku 1691, aby mohli 
řádně vybudovat vesnici. Dále byli osvobozeni od rousínovského i slavkovského mýta.
Tkalci byli převážně specialisté na výrobu mlynářských pláten – husté tkaniny na prosévání mouky. Živili se tak, že 
na jaře a v létě pracovali jako sedláci, v zimě jako tkalci.

Roku 1718 měl Kroužek třicet usedlých a v roce 1754 už to bylo jedenašedesát rodin s celkovým počtem dvě stě 
jedenadvacet obyvatel. V roce 1843 měl Kroužek tři sta dvacet obyvatel, kteří bydleli v třiašedesáti domech, v nichž 
chovali osmadvacet koní, devětatřicet krav, pětadvacet jalovic a v ovčíně pět set pětaosmdesát šlechtěných ovcí.

Němečtí osadníci se časem počeštili a jejich původ dodnes připomínají pouze jejich příjmení. V současnosti je bývalá 
ves Kroužek, patřící kdysi ke kojetínskému panství, součástí města Rousínov.

Obr. Poloha vesnice Kroužek na mapě z roku 1764 a v současnosti.

Pro doplnění je třeba se zmínit o zaniklé vsi Denkovice, uváděné také jako Dunkovice nebo Daňkovice či Dankovice, 
která zpustla zřejmě ve výše zmíněné Druhé husitské válce a zcela zmizela. 

Již v roce 1484, dne 12. září, prodal Jan z Pelhřimova své právo na les a louky na Dunkovicích, které zdědil po před-
cích, Panu Ctiborovi z Cimburka a Tovačova.

V roce 1490 Pan Herald z Kunštátu pohnal Pana Ctibora Tovačovského k soudu do Olomouce, protože jeho les 
Daňkovice vyrubal a z pozemku udělal louku. V roce 1495, při prodeji kojetínského panství, je zapsáno „Louky jenž 
slovú Dankovice, ležící blíž Kojetína“. Tyto louky dal Pan Vilém z Pernštejna dne 9. října roku 1513 městu Kojetínu 
k dědičnému užívání.

V roce 1470 bojoval u Tovačova proti Uhrům hejtman Václav Vlček z Čenova, který dne 12. července roku 1470 mezi 
Kralicemi a Tovačovem velel českým oddílům a zde byl několikanásobnou převahou nepřítele poražen. Bitva probí-
hala na zhruba tříkilometrovém prostoru podél říčky Valové (Romže) u Kralic na Hané nedaleko Prostějova.

Právě v této době zmizely na Přerovsku vsi Výkleky, Člunek u Troubek, Denkovice u Kojetína, Lhota mezi Pavlovicemi 
a Vitčicemi a staré Uhřičice. Rovněž na Prostějovsku zaniklo na patnáct sídlišť – Rakousky u Bedihoště, Trpenovice 
u Vrahovic, Lhota u Určic, Mitrůvky u Určic a další. 

Nájezdy uherského krále Matyáše v letech 1468–1472 přinášely celé zemi zkázu. 

Ves Denkovice byla zřejmě vypálena, obyvatelé pobiti nebo utekli a postupně došlo k úplnému zániku osídlení. 
Zůstal pouze starý název lokality, která leží na levé straně řeky Moravy za železným silničním mostem směrem 
k Lobodicím. Z louky se časem stala orná půda a parcelací ji obhospodařovali kojetínští rolníci.



14

Kojetínský zpravodaj                                                                                                                    7-8/2025

Na některých mapách je název této lokality včleněn do názvu lokality Zadní horní. 

Přesné určení místa, kde vesnice stála, by vyžadoval terénní průzkum.

Obr. Na současné mapě je v červeném rámečku uvedený název lokality Denkovice.
Obr. Letecký snímek lokality Denkovice z roku 1938.

Výše uvedeným bádáním jsou jednoznačně zjištěny lokality – enklávy kojetínského panství ve 14. a 15. století 
a lokalita zaniklé vsi Denkovice.

Miloš Krybus                                                                                                                                                                        
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Mateřská škola Kojetín
Poslední dny školního roku ve škole
Už je léto, už k nám jedou prázdniny. I tak by se to dalo říct. 
Poslední měsíc školního roku je za námi a všichni už se 
těší na koupání, dovolenou a vše, co k odpočinku patří.
Začátkem měsíce navštívili naši mateřskou školu žáci ZUŠ 
Kojetín se svými učiteli, aby nám představili své vystoupení 
s názvem Flavík. Děti si poslechly známé melodie, které 
jim na různé hudební nástroje zahráli žáci a paní učitelky 
této školy. Moc děkujeme všem účinkujícím i učitelům za 
krásný umělecký zážitek.
Dále začátkem června proběhla velká zahradní slavnost, 
která se konala při příležitosti oslavy dne dětí a rodiny. 
Naše zahradní párty s názvem Dětská hitmánie s písnič-
kami Pavla Nováka, v podání Elišky Novákové a Tomáše 
Hambálka, byla plná tance, zpěvu a soutěží. Slavnost se 
konala na školní zahradě za účasti dětí, jejich rodičů, pra-
rodičů, sourozenců a přátel. Děti si odnesly drobný dáre-
ček, sladkost a dobrou náladu. Po vystoupení jsme zapálili 
táborák, a kdo chtěl, mohl si opéct špekáček. K občerstvení 

byla ochucená limonáda a ovocný bar, který připravily naše 
kuchařky. Společně jsme strávili velmi příjemné a milé od-
poledne.
Poslední měsíc školního roku se nesl v duchu rozloučení 
s nejstaršími kamarády, kteří odcházejí do základní školy. 
Přijel za námi pan fotograf, abychom se vyfotili na společné 
třídní foto.
Ve druhém červnovém týdnu jsme ve slavnostním oblečení 
navštívili obřadní síň kojetínské radnice, kde starosta Leoš 
Ptáček pasoval naše předškoláky na školáky. Děti dostaly 
šerpu, pamětní list a drobný dárek. Po velkém fotografová-
ní jsme si prohlédli prostory radnice i kancelář pana sta-
rosty. Přejeme našim školákům úspěšný vstup do základní 
školy a samozřejmě samé jedničky. Jejich rodičům přeje-
me hodně trpělivosti a pevné nervy.
Naše nejstarší děti také navštívily školní jídelnu, kde si 
prohlédly prostory kuchyně a vyzkoušely si, jak to v jídelně 
chodí, jak se obsloužit sám a jak nosit tác s jídlem.
Další akcí našich budoucích školáků byla návštěva v prv-
ních třídách základní školy, aby se seznámili s prostředím, 
které je čeká v příštím školním roce. Mohli si vyzkoušet, 
jak se sedí v lavici a jak se budou učit číst, psát a počítat. 
Starší kamarádi prvňáci jim ukázali, co všechno se za rok 
ve škole naučili.
Samozřejmě i v ostatních třídách probíhala spousta zají-
mavých činností, jako například Indiánský den, jízda vla-
kem do Podzámecké zahrady v Kroměříži, výlet k Biotopu, 
akce – Do cukrárny na zmrzlinu, kolečkiáda a naposled 
v letošním školním roce za námi přijel Kašpárek s pohád-
kou.
Co říci závěrem? Děkujeme všem rodičům za spolupráci 
a přejeme vám, dětem i vašim rodinám hezké prázdniny 
a dovolenou.                                                         Vedení školy

Informace pro občany
Vážení spoluobčané,
v roce 2024 bylo díky recyklaci a využití papíru, plastů, skla, 
kovů, nápojových kartonů a dalších komodit v rámci třídě-
ného sběru a využití odpadů v systému EKO-KOM uspoře-
no 28,1 mil. GJ energie, tedy zhruba tolik, kolik v průměru 
spotřebuje za rok více než 452 tisíc domácností. V případě 
tolik diskutovaného globálního oteplování přispěl systém 
tříděného sběru a využití odpadů EKO-KOM ke snížení emi-
sí o 1 056 990 tun CO2 ekvivalentu (z toho 444 496 tun bio-
genního a 612 494 tun fosilního CO2 ekv.)*.
* Biogenní CO2 ekv. - skleníkové plyny pocházející z bioma-
sy, které by byly později uvolněny v rámci jejího přirozené-
ho rozkladu či požáru. Při udržitelném využívání biomasy 
nedochází k narušení uhlíkové bilance v systému atmosfé-
ra-biosféra, resp. uvolněný uhlík je opětovně absorbován 
při procesu fotosyntézy. Fosilní CO2 ekv. - skleníkové plyny 
uvolněné z fosilních paliv (ropa, uhlí, zemní plyn), tedy zá-
sobníků uhlíku, které vznikaly miliony let a jejich intenzivní 
spalování vede k narušení uhlíkové bilance. Tím nedochází 
pouze ke globálnímu oteplování, ale také k okyselování vod 
a půd. Pozn: Uvedené úspory a snížení představují emise 
a energie, kterým se předešlo nahrazením primární suro-
viny surovinou druhotnou.                      Martina Adámková

Město Kojetín

00301370

 7 806 044

tun

MJ

tun 239,88973,979
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Základní škola náměstí Míru Kojetín
Besedování o druhé světové válce 
Ve středu 28. května 2025 jsme s dětmi tříd 5.B a 5.C pu-
tovali Kojetínem. Průvodkyní nám byla knihovnice Iva Ku-
sáková, která poutavým vyprávěním přiblížila dětem stopy 
druhé světové války v našem městě. Shromáždili jsme se 
na nádvoří informačního centra, kde si děti vyslechly úvod-
ní slovo o průběhu bojů v Kojetíně. Mluvené slovo bylo pro-
kládané četbou úryvků z knih s válečnou tematikou.
Poté si mohly děti projít sklepení informačního centra 
a alespoň na malou chvilku si na vlastní kůži představit po-
city lidí nedobrovolně uzavřených ve stísněných, chladných 
a nevlídných prostorách sklepení při bombových útocích.
Při našich dalších zastaveních jsme se prostřednictvím pa-
mětních desek seznamovali s některými jmény židovských 
občanů, kteří v našem městě za války žili a byli umučeni 

v koncentračních táborech. Každé naše zastavení bylo do-
provázeno autentickými ukázkami z knih, které nám kni-
hovnice zprostředkovala. 
Naše kroky vedly dále na židovský hřbitov. Děti se dozvě-
děly, že na židovských hřbitovech bývá zvykem místo za-
palování svíček umístit na hrob kamínek. Cestou si tedy 
hledaly kamínky, které jim přišly hezké a něčím zajímavé. 
Ty pak mohly položit na některý z pomníků.
Naše putování s tematikou druhé světové války jsme za-
končili před památníkem věnovaným obětem války na ná-
městí Republiky.
Ještě jednou bychom chtěli touto cestou poděkovat naší 
úžasné průvodkyni, která nás ochotně, s taktem sobě 
vlastním, provedla touto smutnou kapitolou našich dějin.

VS

Návštěva Poslanecké sněmovny
Parlamentu ČR
V pondělí 9. června 2025 jsme se vydali na exkurzi do Pra-
hy. Hlavním bodem programu byla komentovaná prohlídka 
Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky.
Po příjezdu jsme se vydali na pěší procházku centrem 
Prahy. Naší první zastávkou bylo Staroměstské náměstí 
s Pražským orlojem, 
dále jsme pokračovali 
na Karlův most, odkud 
jsme si vychutnali vý-
hled na Vltavu a Praž-
ský hrad. Pokračovali 
jsme na Kampu, kde 
jsme navštívili zná-
mou Lennonovu zeď, 
pokrytou barevnými 
nápisy a vzkazy míru. 
Těsně před návštěvou 
Poslanecké sněmov-
ny jsme se zastavili 
u pomníku dr. Milady 
Horákové a poté jsme 
již zamířili do Thunov-

ského paláce na Malé Straně, kde Poslanecká sněmovna 
sídlí. Po nezbytných bezpečnostních kontrolách nás uvítal 
průvodce, který nám během prohlídky přiblížil fungování 
Parlamentu, roli poslanců i zákonodárný proces. Navštívili 
jsme mimo jiné i hlavní jednací sál, kde se běžně projedná-
vají zákony a vystupují přední čeští politici.
Na závěr jsme se prošli po Václavském náměstí. 
Děkujeme vedení školy i pedagogickému doprovodu za za-
jištění této zajímavé akce!                               Žáci 2. stupně
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Z housenky motýlem
– zázrak přírody ve školní družině
Ve školní družině jsme měli jedinečnou příležitost pozo-
rovat proměnu housenek v nádherné motýly. Děti se tak 
staly malými badateli a s velkým nadšením sledovaly celý 
životní cyklus motýla.
Projekt začal příchodem malých housenek do družiny. Děti 
každý den s napětím pozorovaly, jak se housenky pohybují, 
krmí a rostou. Společně jsme si povídali o tom, co hou-
senka potřebuje k životu, a jak se mění v kuklu. Když se 
housenky zakuklily, děti měly možnost vidět, jak se kukly 
nehýbou, ale uvnitř probíhá důležitá proměna.

A pak přišel ten nejkouzelnější okamžik – z kukel se začali 
líhnout opravdoví motýli! Děti byly fascinované, když mohly 
zblízka pozorovat, jak motýl rozkládá křídla a chystá se na 
svůj první let.
Během celého projektu děti pracovaly s tematickými pra-
covními listy, kde si zaznamenávaly své pozorování, kres-
lily jednotlivé fáze vývoje a odpovídaly na otázky. Pracovní 
listy jim pomohly lépe pochopit jednotlivé fáze vývoje mo-
týla a rozvíjely jejich pozorovací schopnosti i trpělivost. 
Na závěr jsme motýly společně vypustili do přírody. Byl to 
pro děti silný a emotivní zážitek, který v nich zanechal pocit 
radosti a propojení s přírodou.
Projekt „Motýlí život“ byl krásnou ukázkou toho, jak se i ve 
školní družině mohou děti hravou formou učit, objevovat 
a prožívat skutečný zázrak přírody.                                      LK

Školní výlet 6. tříd do Teplic nad Bečvou
V úterý 10. června 2025 se žáci 6. tříd vydali na školní výlet 
do Teplic nad Bečvou. Cesta vlakem ubíhala vcelku rychle. 
Po příjezdu jsme vyra-
zili lesní cestou na vy-
hlídku u zříceniny hra-
du Svrčov. Odtud jsme 
pokračovali k Hranické 
propasti, která je svou 
hloubkou přes 450 me-
trů nejhlubší v Česku 
a zároveň nejhlubší 
zatopenou propastí na 
světě. Poté jsme zamí-
řili do lázeňského měs-
tečka, kde nás čekala 
prohlídka Zbrašovsko-
-aragonitových jeskyní. 
Ty jsou známé vzácnými 

minerálními útvary a teplým oxidem uhličitým, který uniká 
ze země. Výlet byl plný zajímavostí a krásné přírody. Domů 
jsme se vrátili unavení, ale spokojení.                         

AR
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Gymnázium Kojetín

Plavecký výcvik
na kojetínském koupališti
V letošním školním roce probíhá plavecký výcvik pro žáky 
2. a 3. tříd netradičně na koupališti v Kojetíně. Důvodem je 
rekonstrukce plaveckého bazénu v Kroměříži, a tak jsme 
využili možnost pokračovat ve spolupráci s instruktory 
plavání z Kroměříže v novém venkovním prostředí.
Výcvik probíhá pod vedením zkušených lektorů plavecké 
školy a za účasti našich učitelů tělesné výchovy, kteří se 

aktivně zapojují do organizace a podpory dětí během lekcí. 
Výuka na čerstvém vzduchu dětem velmi svědčí. S nad-
šením se učí novým plaveckým dovednostem a zároveň si 
užívají pohyb v příjemném letním prostředí.
Plavecký kurz je nejen výukou, ale i zážitkem, na který bu-
dou děti jistě dlouho vzpomínat.

instruktoři

Konec školního roku
Školní rok je za námi a my bychom
tímto rádi poděkovali všem žákům,

rodičům i zaměstnancům školy
za společně strávený čas plný práce, 

úspěchů a nových zážitků.

Přejeme všem krásné, pohodové
letní prázdniny a dovolenou plnou

odpočinku a radosti.
Těšíme se na shledanou v novém

školním roce,
který začíná v pondělí 1. září 2025.

S přáním hezkého léta
  vedení školy

Kouzlo Bílých Karpat
Že v řadách studentů našeho gymnázia není o aktivní, tvůr-
čí a motivované žáky nouze, je známá věc. Snahou školy je 
takové žáky dále motivovat a za školní úspěchy i reprezen-
taci školy je odměnit. Počátkem loňského školního roku 
byl takovou odměnou výjezd do Poslanecké sněmovny 
PČR, letos na podzim do Europarlamentu v Bruselu. A už 
v rámci vánočního nadělování vzešla myšlenka na ocenění 
výjimečných žáků i na konci školního roku několikadenní 
exkurzí, během které by žáci poznali nová místa, něco no-
vého se dozvěděli, načerpali inspiraci a v neposlední řadě 
aktivně zrelaxovali. A tak se zrodila výběrová třídenní kul-
turně přírodovědná poznávací exkurze do Bílých Karpat 
pro dvacet žáků napříč ročníky. Sešli se tak ti téměř nej-
mladší se služebně nejstaršími – a mezitřídní propojení se 
samo o sobě stalo pozitivním výstupem akce.
Program prvního dne výjezdu zajistilo Centrum Veronika 
Hostětín projektem Kdyby tisíc Hostětínů zaměřeným na 
zvyšování enviromentálního uvědomění mládeže a dospí-

vajících směřujícího ke zlepšování stavu životního prostře-
dí v obcích. V rámci programu jsme prošli obec Hostětín, 
která konkrétními praktickými počiny dlouhodobě pracuje 
na udržení životního prostředí nejen v obci, ale i v souladu 
s fungováním regionu. Prošli jsme moštovací linku, dozvě-
děli se o kořenové čističce vod i možnosti vyhřívat domy 
obce výtopem ze štěpky. Nakonec si žáci sami zkusili na-
vrhnout projekty ke zlepšení života v pomyslné obci nebo 
přímo v té jejich. Podvečer jsme strávili aktivitami s enviro-
mentální tematikou a romantickým západem slunce.
Co by byly Bílé Karpaty bez Žítkové? Dědinou tradic a ča-
rování nás v úterý provedla spisovatelka, znalkyně regi-
onu a průvodkyně Kopanicemi Kateřina Bětka Kohoutová. 
Během procházky po Žítkové se nám dostalo bohatého 
a velmi příjemného výkladu plného historie, zdejších zvyků, 
odkazu žítkovských bohyň, jejich odrazu v literatuře a kul-
tuře obecně. Navštívili jsme jeden ze starých žítkovských 
domů roztroušených na samotách v kopcích a procházku 
zakončili ochutnávkou čerstvých sýrů ve zdejší sýrárně 
U Kapličky, kde nás pohostila starostka. Při večerních 
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společných aktivitách se opět potvrdilo, jak významnou 
roli hraje mezitřídní setkání žáků nižšího a vyššího gym-
názia pro vzájemné předání zkušeností, informací, pro na-
vázání spolupráce a vznik projektů. Ukázalo se, že všech 
dvacet pedagogy navržených žáků je na pravém místě.
Poslední dopoledne výjezdu patřil prozkoumání okolí Sta-

rého Hrozenkova, kde jsme byli po celou dobu ubytovaní. 
Celé osazenstvo výjezdu, žáci i pedagogové, bezprostřed-
ně po návratu i s odstupem času konstatují, že výprava do 
kouzelného kraje splnila své cíle a nadto zapůsobila jako 
elixír. 

Markéta Matějková, Dana Dýmalová

Klimastezka provedla žáky gymnázia 
Dnem dětí
Den dětí byl letos na gymnáziu v mnohém jiný než v pře-
dešlých letech. První změnou bylo místo, kde se odehrál. 
Chtěli bychom touto cestou moc poděkovat mysliveckému 
spolku, že jsme mohli využít krásného areálu střelnice. 
Sedmi stanovišti situovanými na střelnici a v biocentru se 
prolínalo společné téma KLIMA. V letošním roce jsme se 
totiž zapojili do projektu Klima se mění a my s ním, kte-
rý koordinuje vzdělávací organizace Lipka Brno, a právě 
Den dětí byl jedním z výstupů tohoto projektu, který si kladl 
za cíl posílit znalosti učitelů o klimatických změnách pro-
střednictvím akcí konaných ve školách, posílit také znalosti 
žáků a začlenit téma změn klimatu do školního plánu eko-
logické výchovy. Celou akci nám pomáhala vymyslet a re-
alizovat paní Helena Nováčková z Lipky, za což jí také moc 
děkujeme.
Celý klimatický den jsme pojali jako pomyslnou cestu z at-
mosféry do šesti měst České republiky. V atmosféře jsme 
si představili jev zvaný skleníkový efekt. Každé město pak 
představovalo jednu oblast lidské činnosti, která nás spo-
juje s klimatem. V Praze a v ní začínající dálnici D1 jsme 
se zabývali dopravou, v Třeboni jsme se zaměřili na vodu 
v krajině, v Pardubicích a zemědělském Polabí jsme se 

podívali na uhlíkovou stopu potravin, v Mostě jsme se vě-
novali těžbě uhlí a energetice, v Brně jsme si posvítili na 
chytrá města budoucnosti a v Kojetíně nás čekala závě-
rečná reflexe.
Třešničkou na pomyslném dortu byla aktivita kreativní 
a zároveň velmi odpočinková. Děti měly možnost nakreslit 
si na plátěnou tašku šetrnou k životnímu prostředí vlast-
ní obrázek, nebo mohly využít šablon, které jim pomohly 
vytvořit na tašce krásný barevný motiv. Tato aktivita byla 
populární hlavně u dívek, chlapci většinou dali přednost 
fotbalu. 
Pobyt v přírodě se i přes počáteční nepřízeň počasí vydařil 
a podle vyjádření žáků se jim takto organizovaný Den dětí 
líbil a příští rok by si ho zase s jiným tématem rádi zopa-
kovali. Ocenili také práci pomocníků na stanovištích, takže 
také jim patří od organizátorů velké poděkování. Odměnou 
všem pak byla sladká tečka za celým dnem v podobě malé 
čokolády s certifikací Fairtrade.

Dana Dýmalová, Markéta Matějková, Monika Štefková
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Británie po studentsku: zážitky,
které v učebnici nenajdete
Zdravíme naše čtenáře, takže Hi nebo Hello.
Dva roky po návratu ze Skotska se studenti našeho gym-
názia opět vydali na Britské ostrovy – tentokrát do přístav-
ního města Plymouth, v malebné oblasti Cornwallu, kraji 
proslaveném legendami o králi Artušovi a kouzelníkovi 
Merlinovi.
Naše cesta začala v neděli 1. června 2025, kdy jsme vyrazili 
směrem k přístavu ve francouzském Calais. Plavbu trajek-
tem si každý užíval po svém – někteří s očima upřenýma 
na nekonečnou modř Lamanšského průlivu, jiní objevova-
li lahodné chutě místních restaurací, a zbylí se pohodlně 
usadili v měkkých sedačkách a ponořili se do říše snů, kte-
rá je dovedla až k majestátním Bílým útesům doverským.
Když jsme v odpoledních hodinách dorazili do samotného 
města Plymouth, přivítala nás nejen vůně moře, ale i pro-

hlídka města, jejíž vrcholem byla návštěva největšího moř-
ského akvária ve Velké Británii. Po dni plném nových dojmů 
nás čekalo ubytování v britských rodinách. Únava z dlouhé 
cesty byla znát na každém z nás, a tak jsme si procvičování 
angličtiny nechali až na další ráno.
To jsme již zamířili na půdu místní univerzity, kde jsme se 
– jakožto pilní studenti – ponořili do výuky pod vedením 
rodilých mluvčích. Odpoledne pak patřilo objevování – na-
vštívili jsme malebnou viktoriánskou vesničku s bohatou 
hornickou minulostí. V dobových kostýmech jsme si na 
vlastní kůži vyzkoušeli, jak těžký mohl být život v době, kdy 
se zde dolovala měď.
Dalším významným bodem programu byla návštěva Eden 
Projektu – místa, které se stalo symbolem obnovy příro-
dy po lidském zásahu. Z kdysi vytěžené krajiny zde vznikla 
oáza života a inspirace pro budoucnost.
V podobném duchu se nesly i další dva dny – dopoledne 
vyplněné výukou, odpoledne pak poznáváním krás jihozá-
padní Anglie. Jedním z nezapomenutelných zážitků byla 
návštěva Tintagel Castle, hradu opředeného legendami 
o králi Artušovi. Právě zde naši studenti v žertu uvažovali, 
že by mohli do Česka přivést pár "rodilých mluvčích" – rac-
ků, kteří se kolem hradu vesele proháněli. Když však ptáci 
pochopili, že by je čekala dlouhá cesta do srdce Moravy, 
rozhodli se zůstat ve svém přímořském království.

Na cestu zpět z cornwallského 
poloostrova jsme vyrazili už za 
časného rána – čekal nás to-
tiž den v pulzujícím srdci Anglie, 
v Londýně. A že bylo co objevo-
vat! Od majestátních památek 
přes rušné ulice až po oblíbený 
rozchod, během něhož jsme se 
mohli naplno ponořit do víru lon-
dýnských obchodů a suvenýrů.
Když jsme se pozdě večer, v ne-
děli 7.6., konečně přiblížili k bu-
dově našeho gymnázia, už na nás 
netrpělivě čekali rodiče. Většinu 
z nás tehdy hřála nejen radost ze 
setkání, ale i myšlenka na domov, 
teplé jídlo a zasloužený odpoči-
nek. Přece jen – po tolika zážit-
cích jsme si už trochu domácí 
pohody opravdu zasloužili.
Za studenty a studentky, Emilka 

Sigmundová a Andy Kopečná



21

Kojetínský zpravodaj                                                                                                                    7-8/2025

Základní umělecká škola Kojetín
Flétnisté ZUŠ Kojetín
mezi špičkami v ČR
S mimořádným úspěchem se vrátili naši žáci z Ústředního 
kola soutěže ve Hře na zobcovou flétnu, které se konalo 
23. května 2025 v Praze v ZUŠ Jana Hanuše. V silné konku-
renci žáků z celé republiky zaznamenali skvělé výsledky.
Ve II. kategorii získala 1. cenu Ludmila Kapounová. Ve 
III. kategorii nás reprezentoval Mikuláš Mezník, který si 
vybojoval nádherné 2. místo. Liduška a Mikuláš se svým 
vystoupením zařadili mezi nejlepší flétnisty v republice 

a my jsme na ně nesmírně hrdí. Tento výsledek je důkazem 
nejen jejich talentu, ale i píle a dlouhodobé práce.
Zasloužené uznání patří nejen žákům samotným, ale také 
jejich pedagogům, Evě Čapkové a Lence Šindelářové, kte-
ré je odborně vedly, motivovaly a podporovaly na cestě 
k skvělému výsledku. Velké díky patří také učiteli Lubo-
ru Horákovi, který získal Zvláštní cenu poroty za klavírní 
a cembalovou spolupráci a oba flétnisty provázel všemi 
soutěžními koly. Tento úspěch je zároveň vizitkou kvality 
výuky na naší škole.
Srdečně gratulujeme a děkujeme za vynikající reprezenta-
ci školy.                                                                 Vaše ZUŠka

Ohlédnutí za závěrem školního roku
Závěr školního roku byl pro naši školu mimořádně pes-
trý, slavnostní a úspěšný. Konec května a červen přinesl 
nejen radostné zakončení celoroční práce, ale také řadu 
hudebních událostí. V posledních týdnech školního roku se 
uskutečnilo na dvacet akcí. 
ZUŠ Open – hudba navzdory dešti
Jednou z nejvýraznějších událostí byl bezesporu koncert 
v rámci celostátního festivalu ZUŠ Open na Masarykově 
náměstí, který se uskutečnil 28. června 2025. I přes deštivé 
počasí si vystoupení našich žáků nenechal ujít velký počet 
posluchačů. Početná účast a výborné výkony potvrdily, že 
hudba si dokáže najít cestu k posluchačům za jakýchko-
li podmínek. Děkujeme všem, kteří i přes nepřízeň počasí 
přišli podpořit mladé hudebníky a samozřejmě samotným 
účinkujícím za jejich nasazení a výborné výkony.

Noc kostelů
Výjimečným zážitkem se stalo i naše hudební vystoupení 
23. června 2025 v rámci celorepublikové akce Noc kostelů. 
V prostředí chrámového prostoru se rozezněly tóny skla-

deb různých žánrů – od duchovní hudby přes klasiku až po 
jemné současné skladby. Naši žáci společně s pedagogy 
předvedli nesmírně citlivou interpretaci všech předvede-
ných skladeb, která rezonovala s duchem a významem této 
působivé akce.
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Úspěchy v soutěžích
Naši žáci skvěle reprezentovali školu v krajských i celo-
státních kolech soutěží. Mezi nejvýraznější úspěchy patří: 
1. místo Ludmily Kapounové v celostátní soutěži ZUŠ ve Hře 
na zobcovou flétnu, 2. místo Mikuláše Mezníka v celostátní 
soutěži ZUŠ ve Hře na zobcovou flétnu, 2. místo Matouše 
Zítky v celostátní soutěži ve Hře na bicí soupravu.

Absolventské koncerty
V měsíci červnu se uskutečnil poslední ze čtyř Absolvent-
ských koncertů. Letos absolvovalo na naší škole 32 žáků 
a všechny koncerty byly důstojným zakončením jejich 
mnohaletého studia. Všichni absolventi předvedli kvalitní 
výkony, odrážející nejen talent, ale i důslednou přípravu 
během studia.

Den otevřených dveří – děti nadšeně objevovaly svět hudby
ZUŠka otevřela své dveře malým i velkým návštěvníkům 
při tradičním Dni otevřených dveří v pondělí 9. června 2025. 
Do školních prostor přicházely děti se svými rodiči i pra-
rodiči, aby nahlédly do pestrého světa hudby. Děti si mohly 
zblízka prohlédnout a vyzkoušet nejrůznější hudební ná-
stroje – od klavíru, přes housle až po bicí nebo dechové 
nástroje. Pod vedením učitelů si někteří zahráli první tóny 
a vyzkoušeli, jaký nástroj je nejvíce osloví. Den otevřených 
dveří se nesl v radostné atmosféře a pro mnohé děti to byl 
první krok k jejich budoucí umělecké cestě.

Závěrečné besídky a veřejná vystoupení
Poslední čtyři týdny nastal besídkový maraton. Uskutečni-
lo se jedenáct besídek. Velkou radost máme z pozitivních 
ohlasů, které potvrzují, že naše práce má smysl. Besídky 
se tak znovu ukázaly jako důležitá součást nejen hudeb-
ního vzdělávání, ale i celkového rozvoje dětí, což potvrdily 
rozzářené oči všech účinkujících i posluchačů nejen z řad 
rodičů.

Poděkování
Děkujeme všem pedagogům za jejich obětavou práci, ro-
dičům za podporu a žákům za celoroční snahu. Přejeme 
všem krásné prázdniny plné inspirace a těšíme se na další 
společný rok.

Vaše ZUŠka

Zlaté pásmo patří již po druhé
Pískomilům z Kojetína
Soubor zobcových fléten ZUŠ Kojetín „PÍSKomil“, se ve 
dnech 15.–18. května 2025, již po druhé, zúčastnil soutěž-
ní přehlídky „Flautování“ v Jindřichově Hradci. Stejně jako 
v loňském roce patřili naši flétnisté k nejlepším a právem 
se opět umístili ve Zlatém pásmu.
Flautování není jen soutěž – nabízí také řadu dalších akti-
vit. Protože letošní ročník patřil renesanční hudbě, všechny 
soutěžní i nesoutěžní aktivity se nesly v tomto duchu. Byl 

připraven workshop renesančních tanců, které si moh-
li všichni zúčastnění flétnisté nejen zahrát, ale i zatančit. 
Velmi zajímavá byla i prodejní výstava fléten a notových 
materiálů. Na závěr se uskutečnil, v krásném prostředí 
Rondelu v areálu místního hradu, koncert renesanční hud-
by v podání porotců této soutěže.
Gratulujeme všem členům souboru Anh Thi Dam, Ester 
Hanulíkové, Honzovi Kočvarovi, Štěpánu Kučírkovi a Alici 
Mizerové a děkujeme za výbornou reprezentaci. Velké díky 
patří samozřejmě i učitelce Kristýně Somerové, která sou-
bor skvěle připravila.

Vaše ZUŠka
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Pokračování z 6/2025

V roce 1436 získává krátce kojetínské panství Pan Jiřík ze Šternberka a Lukova.
 
Avšak již dne 27. ledna roku 1437 postupuje Panu Janovi Tovačovskému z Cimburka a jeho manželce zástavní list na 
Kojetín s příslušenstvím za 5 tisíc zlatých na tak dlouho, dokud jim král nebo pražský biskup celou částku nevyplatí. 
Stává se tedy zástavním držitelem kojetínského panství.

„Jiřík z Šternberka odjinud z Lukowa, (manželka) Anežka kněžna Opawská a paní Fulnecká, Lacek z Šternberka 
a z Lukowa, a Petr Roman z Wítowic, postupují Janowi z Cimburka a z Towačowa a paní Žofce z Kunštátu, manželce 
jeho, dobrou volí listu císaře Zikmunda na Kojetínské zboží za 5000 florenus. Pečeti přivěsili: Waněk z Bozkowic, 
toho času hejtman markrabstvie Morawského, Jan z Cornštýna, Jiřík z Krawař a z Strážnice, Beneš z Bozkowic, 
Zdeněk Dúbrawka z Osowého a Henýk z Waldšteina a z Židlochovic. Datum v Olomúci, v neděli po svatém Pawlu na 
víru obrácení.“.
Jiřík ze Šternberka zemřel nedlouho po předání města Kojetína a úmrtí své manželky, pravděpodobně roku 1438. 
Nezanechal žádných potomků a jeho majetek přešel do rukou bratra Lacka.

Nový držitel zástavy města Kojetína, Pan Jan Tovačovský z Cimburka (u Kutné Hory), byl moravský šlechtic 
a významný husitský předák z rodu pánů z Cimburka. Narodil se před rokem 1416 a zemřel dne 27. února roku 1464. 
V roce 1420, přešel na stranu husitů a stal se horlivým zastáncem jejich učení na Moravě. Bojoval s nimi v několika 
vítězných bitvách, například u Ústí nad Labem (1426) a u Stříbra a Tachova (1427). Měl vojenské schopnosti a spo-
jenectvím s východočeskými husity ovládl střední Moravu. Třikrát zastával úřad moravského zemského hejtmana, 
poprvé v letech 1437 až 1438. Během interregna (bezvládí) v letech 1439 až 1453 fakticky držel nejvyšší moc na 
Moravě a podařilo se mu udržet v zemi pořádek. Měl dobré vztahy s Jiřím z Poděbrad, kterého podporoval v jeho 
politických jednáních a ustanovil ho poručníkem svých nezletilých synů. Zúčastnil se jak korunovace Ladislava Po-
hrobka v roce 1453, tak korunovace Jiřího z Poděbrad v roce 1458, kterého podporoval na taženích do rakouských 
zemí v letech 1458 a 1462.
Pan Jan Tovačovský z Cimburka sídlil na tovačovském hradě.

V roce 1439 se uvádí, že v Kojetíně působili purkmistři Petruch a Staněk. Ti však nemuseli bydlet v bývalé tvrzi.

Poslední z Cimburků, vnuk Pana Jana Tovačovského Adam, zemřel dne 3. prosince roku 1502 a kojetínské panství 
získala dědictvím jeho matka Johanka z Krajku a Mladé Boleslavi. Ta již následující rok, dne 15. března, prodala ko-
jetínské panství a Tovačov se zámkem za 24 000 kop grošů českých panství Panu Vilémovi z Pernštejna. 
Pan Adam Tovačovský nedlouho před svou smrtí v roce 1592 odkoupil od věřitele Jana Heralda z Kunštátu a na 
Plumlově za 8 tisíc zlatých uherských díl kojetínského panství – enklávu, zvanou Kroužek, ležící ve slavkovském 
panství nedaleko města Rousínova.

Dne 23. března roku 1507 rozdělil Pan Vilém z Pernštejna svá panství svým synům Janovi a Vojtěchovi. Držitelem 
kojetínského panství a zástavním věřitelem se stal Vilémův starší syn 20letý Pan Jan z Pernštejna, narozený dne 
14. listopadu roku 1487.
 
Jan představoval jiný typ šlechtice než jeho předkové. Zajímal se o literaturu a umění, magii a astrologii. Na svých 
panstvích rozvíjel rybníkářství a další podnikání. Napodoboval dvorský život italských renesančních knížat, zaměst-
nával architekty, malíře i zedníky z Itálie. Zastával funkce ve významných zemských úřadech na Moravě jako nej-
vyšší moravský komorník a zemský hejtman moravský. Po smrti svého bratra Vojtěcha v roce 1534 a převzetí jeho 
panství v Čechách sídlil v Pardubicích na zámku.

Byl třikrát ženatý. První manželkou byla Anna z rodu Kostků z Postupic, která zemřela v roce 1526, druhá byla 
Hedvika ze Šelmberka (Schellenberg u Tábora), ta zemřela v roce 1535 a třetí manželkou byla Magdalena Székely 
z Ormosda (slovinsky Ormož), která zemřela v roce 1556. 
Jejich manžel Pan Jan z Pernštejna, zvaný též Bohatý, zemřel dne 8. září roku 1548 v Hrušovanech nedaleko Znojma. 

Až do poloviny 16. století nelze doložit jakékoliv další zprávy o tvrzi, jejím stavu, případně změně tohoto stavebního 
objektu na panský dům. Nikdo ze zástavních držitelů zde nepobýval. 

Informace, vedoucí k osudu bývalé tvrze a následně panskému domu číslo 8, se objevuje až v době, kdy kojetínské 
panství bylo v držení Pana Jana z Pernštejna, který „…dává purkrabímu zámku Tovačova Janu Pivcovi z Hradčan 
a Klimšteina půl lánu rolí, kteráž slove Oujezd, nad Urzycziczy (Uhřičici) u Kojetína, z kteréhož půllánu žádných po-
platků nemá dávati, kdyby však toho půllánu komukoliv prodal neb jinak odbyl, ten bude z něho půlletně platiti, jako 
jiní lidé. – Na Mezirziczy (Meziříčí) v uoterý před sv. Martinem (7. listopadu) 1542.“.

HISTORIE PANSKÉHO DOMU ČÍSLO 8 NA KOJETÍNSKÉM NÁMĚSTÍ
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Dovídáme se tedy, že v roce 1542 sloužil na zámku v Tovačově purkrabí rytíř Pan Jan Pivce.

 

Obr. Darovací listina Pana Jana z Pernštejna ze dne 7. listopadu roku 1542 ve věci polností Panu Janu Pivcovi.

Pan Jan Pivce z Hradčan a Klemštejna pocházel z staré rytířské rodiny, jejíž původ byl ve vsi Hradčany (v roce 
1377 se ves jmenovala Hraczan, Hradschein, Hratschein a Radschen, v roce 1428 Raczyn a v roce 1429 Hradczan, 
Ratschein, 50,029⁰N, 17,873⁰E, Klemštejn – Klemstein) v části bývalého Krnovského a Opavského knížectví, v sou-
časnosti v Polsku. 

 Obr. Hradčany a Klemštejn na starší mapě s erbem rodu Pivců.
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V II. polovině 16. století přicházejí členové této rodiny na Moravu. Jedním z nich byl i Pan Jan Pivce (Piwcze). O jeho 
mládí a vzdělání nejsou informace a již před rokem 1542 se dal do služeb Pana Jana z Pernštejna, tedy dříve, než 
od něj dostal, zřejmě za zásluhy nebo za peněžní půjčku, pole v Uhřičicích. 

Obr. Podoba Pana Jana Pivce ze zachovaného náhrobku, kolem roku 1575.

Pivcovo zařazení v panské službě vyplývalo z úrovně vrchnostenské správy, a v jeho případě především v oblasti fi-
nančních operací, u kterých šlo převážně o půjčování peněz, z toho vyplývající zástavy a někdy velmi problematické 
splácení a vymáhání peněz od neplatičů. Pernštejnové byli velmi zadlužený rod. Jejich představitelé často spláceli 
půjčku novou půjčkou, a dokonce jim věřitelé nepůjčili se zdůvodněním, že ty peníze od nich nikdy nedostanou. Běž-
ný úrok z půjčky byl v této době 6 %, výjimečně do 10 %.

Další zmínka o Janu Pivcovi je uvedena ve Stavovských rukopisech – povýšení do rytířstva, kde se v zápise ze dne 
9. září roku 1554 uvádí: „Item Hynek, Jan a Balczar Streyczowe Piwczowe z Hradczan a s Klinsstayna przigali Jana 
przerowskeho za Streycze wlastniho. A tyz Jan Przerowsky przigat od Gich milosti Panuo Rytirzstwa y s dietmi od 
nieho rzadnie posslimi (vzešlými) a uczinil przisahu yakz naprzed postaweno gest. Znameni Erbu gegich gest. Sstit 
Modry, w niemz dwa rohy Czerna rozdwogena. Potwrzeni toho od krale Ferdinanda Geho milosti.“. 

Obr. Zápis ze dne 9. září roku 1554, kde je uveden Jan Pivce.
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Pokračování příště. Miloš Krybus, Božena Hanáková-Urbanová, Josef Bibr

Držitel několika panství, mezi nimi i kojetínského, Jan z Pernštejna, který stále potřeboval peníze pro svou náročnou 
prezentaci, měl ustanoveny tři úřednické úrovně či stupně, které se zabývaly peněžními transakcemi v rámci jeho 
majetku. 
Na nejnižším stupni stál úředník panství, který zajišťoval kontakt s věřiteli v blízkém okolí, tj. bohatými poddanými, 
rytíři a poddanskými městy, se kterými se většinou znal.
Střední úřednickou úroveň představoval regent, který jednal s věřiteli v rámci země, tedy Moravy. 
Na této úrovni byl Pan Jan Pivce z Hradčan a Klemštejna. Ten pravidelně informoval svého pána o žádostech na 
splacení dlužných částek a situaci na jednotlivých panstvích. Funkce regenta sloužila ke kontrole peněžního hospo-
daření jednotlivých panství. Z toho je možno dovodit, že Jan Pivce měl příslušné vzdělání.

Na nejvyšším úřednickém stupni stál rentmistr (účetní rada), který prováděl úvěrové operace, pracoval s dluhopisy 
a kvitancemi a kontroloval peněžní toky v rámci jednotlivých panství, a tím měl přehled o hospodaření všech pan-
ství Jana z Pernštejna. Rentmistrem v té době byl Fridrich Lipenský, pocházející zřejmě z Týna u Lipníka n. B., který 
v roce 1559 získal od českého krále Ferdinanda I. erb a přízvisko „z Tejna“.

Když Jan z Pernštejna v roce 1548 zemřel, převzal správu kojetínského panství mladý Vojtěch II. z Pernštejna, naro-
zený dne 7. října roku 1532. V letech 1554 až 1557 byl nejvyšším zemským komorníkem na Moravě. Sídlil v Prostějově 
na zámku. Od roku 1556 byl ženatý s Kateřinou z Postupic, která pocházela z rodu Kostků. Měli pouze dceru Hedviku, 
která však v mladém věku zemřela. Vojtěch II. zemřel dne 17. července roku 1561 na hradě Plumlově.

Po smrti Vojtěcha získal kojetínské panství jeho bratr Vratislav II. Nádherný, narozený dne 9. července roku 1530 ve 
Velkém Meziříčí. Jeho matkou byla Hedvika ze Šelmberka. Byl nejvyšším kancléřem království Českého a rytířem 
řádu Zlatého rouna a sídlil v Prostějově.
Jeho manželkou se v roce 1555 stala dvorní dáma María Maximiliana Manrique de Lara z rodu španělských grandů 
Manriqueů z Lary, narozená v roce 1538. María přivezla do Čech voskovou sošku, později nazývanou Pražské Jezu-
látko, zobrazující Ježíše Krista jako dítě. Sošku od ní dostala jako svatební dar její dcera Polyxena, která ji později 
darovala pražským karmelitánům.
Vratislav byl podporovatelem veškerého vědeckého a uměleckého snažení. V Tovačově obohatil rodinnou knihovnu 
o známá díla soudobé literatury, nakupoval obrazy věhlasných malířů, stavěl a renovoval zámky na svých panstvích 
zakládal parky a vodní díla. Zemřel dne 27. října roku 1582 na Dunaji u města Lince.

Výše uvedeným pánům sloužili desetiletí za určitých podmínek vedle sebe jak Jan Pivce, tak později od Pivce mladší 
Fridrich Lipenský. Osudy obou se však dotkly i domu číslo 8.  

Nejstarší zápis o Janu Pivcovi v kojetínských archiváliích se nachází v Pozemkové knize o koupi rozsáhlé (podle 
ceny) louky, kdy „Pan Jan Piwcze (a) Jan Sobotkau – „Letha Panie Lvii (1557) za rychtarze Girzika Ziegruty urozeny 
wladyka Pan Jan Piwcze z Hradzian a z Klimssteyna kaupil lauku czelau……….se wssim Prawem a Diedicznie y s Erby 
swymi Uziwani…….od Jana Sobotkowa za Lxx (70) fl. (zlatých)……….“.

 

Obr. Část zápisu z roku 1557 o koupi louky Janem Pivcem od Jana Sobotky.

Zápis o koupi louky samozřejmě nezmiňuje, kde Pan Jan Pivce bydlel. Nevíme ani, zda ještě sídlil jako purkrabí 
na zámku v Tovačově či byl v této době již měšťanem města Kojetína. 
Další zápisy, týkající se Jana Pivce v souvislosti s výše uvedenou loukou jsou z let 1559 a 1560. 

Archiválie, která přesně určila dobu, kdy byl Pan Jan Pivce kojetínským měšťanem a který dům obýval, vznikla 
z důvodu neustálých nároků jeho pána Vratislava na přísun peněz pro potřeby své osoby, prezentaci a splácení 
dluhů.                                                                                                                                      
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Dům dětí a mládeže Kojetín
Proběhlé akce
Velká cena DDM Kojetín – závody dračích lodí
Po celý školní rok probíhala soutěž pro žáky druhého 
stupně základní školy v Kojetíně a odpovídajících ročníků 
gymnázia. Soutěž je zaměřena na všestrannost a týmovou 
spolupráci třídních kolektivů v duchu fair play. Děti se sna-
žily společně plnit po celý rok různorodé úkoly z oblasti 
sportovní, umělecké i vědomostní. Celá tato soutěž vyvr-
cholila ve středu 18. června 2025 závody dračích lodí v are-
álu Kanoistiky Kojetín. Tato akce je pořádána ve spolupráci 
s Městskou Policií a Kanoistikou Kojetín. 
Závody na dračích lodích se jezdily na trati 200 m na řece 
Moravě. Třídní kolektivy mezi sebou soutěžily ve dvou ka-
tegoriích – 6. a 7. třídy mladší žáci a 8. a 9. třídy starší žáci. 
Samotná akce pro účastníky začínala po osmé hodině po-
radou kapitánů, poté probíhaly jízdy a na závěr bylo slav-
nostní vyhlášení.
Závodu se tentokrát zúčastnilo osm posádek (čtyři posád-
ky z mladší kategorie a čtyři posádky ze starší kategorie). 
Pod vedením svého bubeníka pádlovaly posádky do cíle 
a snažily se získat co nejvíce bodů v posledním úkolu sou-
těže. Závodníci si užili výbornou atmosféru závodu, která 
byla opět podpořena slunečným počasím a přítomností 
zkušeného moderátora z rádia Haná.
Cílem této akce je vytvořit zdravé soutěživé prostředí. 
Sport a pobyt v přírodě je zároveň jeden ze způsobů pre-
vence kriminality, sociální patologie a drogových závislostí. 
Těmito závody se snažíme i o budování vztahů mezi učite-
lem a žáky mimo školní lavice.
Výsledková listina – Dračí lodě
Mladší kategorie: 1. místo 7.A + 7.B ZŠ nám. Míru (Sedmič-
ky), 2. místo Prima GKJ (Mistři z primy), 3. místo Sekunda 
GKJ (Sekunda), 4. místo 6.A +6.B ZŠ nám. Míru (Šestky). 
Starší kategorie: 1. místo Kvarta GKJ (Kvarta), 2. místo 
9.A+9.B ZŠ nám. Míru (Devítky), 3. místo 8.A +8.B ZŠ nám. 
Míru (Osmičky), 4. místo: Tercie GKJ (Bylo nás 17).
Výsledková listina – Finále Velké ceny DDM Kojetín
Mladší kategorie: 1. místo 7.B ZŠ nám. Míru (Trollové), 
2. místo 6.B ZŠ nám. Míru (Panteři), 3. místo 7.A ZŠ nám. Míru 
(Spongebobova četa), 4. místo 6.A ZŠ nám. Míru (Krysáci), 
5. místo Prima GKJ (Mistři z primy), 6. místo Sekunda GKJ 
(Sekunda). Starší kategorie: 1. místo Kvarta GKJ (Kvarta), 
2. místo 9.B ZŠ nám. Míru (Rafťáci), 3. místo 9.A ZŠ nám. Míru 
(J)elita), 4. místo Tercie GKJ (Bylo nás 17), 5. místo 8.B ZŠ 
nám. Míru (Nugetky), 6. místo 8.A ZŠ nám. Míru (Klobásky).
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Rybářské závody Tovačov
Naši rybáři za sebou mají další a pro nás velmi úspěšné 
závody. Tentokrát jsme chytali na Hradeckém rybníce v To-
vačově. Do závodu se přihlásil z našeho kroužku rekordní 
počet jedenácti závodníků a výsledky jsou více než skvělé.
V kategorii mladších chlapců se umístil na: 1. místě Fabišík 
Antonín (293 bodů), 2. místě Wilt Ondřej (246 bodů), 3. místě 

Konvičný Matěj (241), 4. místě Sedlařík Ladislav (228), 
5. místě Peštuka Šimon (191), 8. místě Papeš Václav (169), 
9. místě Šimek Adam (138), 10. místě Konvičný Radim (128). 
Ve skupině starších chlapců skončil na: 2. místě Krčmář 
Ondra (667 bodů), 6. místě Vymětal Josef (416), 11. místě Ko-
zárek Stanislav (183).
Všem našim závodníkům gratulujeme. Velké poděkování 
pořadatelům za skvělé závody.                                    -ddm-

Městská knihovna MěKS Kojetín
Červen v knihovně
Červen, již tradičně, probíhá v naší knihovně celostátní 
akce pod názvem: „Už jsem čtenář – Knížka pro prvňáčka 
2024/2025“ (letos již 17. ročník). Jeho cílem je rozvoj čte-
nářských návyků žáků již od prvního ročníku školní do-
cházky, přivést děti do knihoven, vytvářet u nich návyk na 
pravidelnou četbu, rozšiřovat jejich dovednosti v získávání 
informací z různých dostupných zdrojů.
Kojetínští prvňáčci byli letos obdarováni knihou spisovatel-
ky Lucie Šavlíkové a ilustrátorky Kláry Šimečkové – Jak víla 
Anička zachránila jaro. Pohádkové vyprávění o víle Aničce, 

která se na jaře probouzí a spolu s ní i celá příroda. Víla 
provází děti ročními obdobími a seznamuje je s rostlinami, 
zvířátky a děním v přírodě.  Kniha byla napsána a ilustrová-
na výhradně pro účastníky projektu, v běžné knihkupecké 
síti ji není možné zakoupit. Věříme, že se malým čtenářům 
líbí, stejně jako nám, a zpříjemní jim volné prázdninové dny.
Školní družina a Kluby malých čtenářů z Polkovic a Lobodic 
si vyslechly trabantí pohádku podle skutečných událostí 
z cestovatelského deníku Dana Přibáně (text a ilustrace 
Tereza Václavková) Jak Egu dojel až na konec světa. Sdíle-
né čtení doplnila i soutěž.
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Lekce informační výchovy se zaměřením na naučnou lite-
raturu, její třídění, MDT, stavění na regále, orientaci, rejs-
tříky i práci s on-line katalogem proběhly pro studenty 
sekundy a tercie Gymnázia Kojetín.

Bez knihy ani ránu!
Knížka je skvělá věc. Inspirujte se.
„Detektivky jsou jedna z nejoblíbenějších forem zábavy 
vůbec. Výborně se tedy hodí, když chcete skutečně něco 
říct.“  Stieg Larsson (1954–2004) švédský autor

Nesbø, Jo: Král
Carl a Roy Opgardovi dosáhli všeho, 
čeho ve vesnici, jako je Os, dosáhnout 
mohli. Carl řídí luxusní wellness hotel, 
zatímco majitel benzínky Roy tu hod-
lá vybudovat zábavní park s horskou 
dráhou. Plánovaná přeložka silnice je 
však může připravit o vše – a tak si 
zase jednou musí ušpinit ruce. Na krk 

jim navíc dýchá místní policejní náčelník, který má na do-
sah důkaz o tom, že bratři stojí za sérií podezřelých úmrtí, 
jejichž počet navíc stoupá. Jakmile se totiž horská dráha 
rozjede, už z ní nelze vystoupit.                  Jitka Lorencová

Změna půjčovní doby v červenci a srpnu
v oddělení pro děti a mládež!

pondělí a středa 9-12 a 13-15 hodin

Oddělení pro dospělé čtenáře beze změny
úterý a čtvrtek 8-12 a 14-18 hodin

pátek 8-12 hodin

Pokud nás v knihovně již nezastihnete, můžete knihy
vracet i na VIC, Masarykovo nám. 8 (přízemí).

Program probíhá pouze v červenci v dětském oddělení knihovny!
PRÁZDNINY V KNIHOVNĚ

ZKUS SI PRÁCI KNIHOVNÍKA!
(pro děti 7-15 let)

- pondělí od 9 do 11 hodin
Zábavné prázdninové čtení spojené

s tvořivými dílničkami, hrami, soutěžemi, luštění
a možností zkusit si práci knihovníka.

POHÁDKOVÉ DOPOLEDNE
(pro děti do 7 let) - středa od 10 do 11 hodin

Pohádkové čtení pro děti s maminkami (vítáni jsou
i tatínkové, babičky či dědečkové). Budeme si spolu
číst pohádkové příběhy, veselé básničky, hádanky

a také si budeme hrát, tvořit a kreslit.

Městské kulturní středisko Kojetín

Více se dozvíte na webových stránkách MěKS Kojetín: www.mekskojetin.cz/mestska-knihovna
facebooku a rajče.net – Městská knihovna MěKS Kojetín

Kultura v červnu
Ve středu 11. června 2025 přivítaly prkna kojetínské soko-
lovny herecké hvězdy z Prahy s inscenací Dva nahatý chla-
pi. Tato komedie francouzského autora Sébastiena Thiéry, 
kterou režíroval kroměřížský rodák Antonín Procházka, 
nás zavedla do příběhu plného zvratů, nečekaných situací, 

a především komických situací. Když se jednoho rána pro-
budí seriózní advokát, otec dvou dětí a věrný manžel pro-
budí v posteli vedle svého kolegy na hotelovém pokoji a ani 
jeden z nich netuší, jak k tomu mohlo dojít nastává kolotoč 
událostí, který rozehrává také manželka jednoho z nich 
a chce za každou cenu zjistit pravdu, která je úplně jiná, 
než se zpočátku zdá. V hlavních rolích excelovali Martin 
Zounar a Martin Kraus, zdárně jim sekundovaly Daniela 
Šinkorová a Martina Randová. Díky těmto vynikajícím her-
cům se diváci bavili od začátku až do konce. 
O den později ve čtvrtek 12. června 2025 se konala slav-
nostní derniéra hry Haná se nesódí v podání našich báječ-
ných Mimoňů. Derniéru jsme si všichni náležitě užili. Pře-
devším naši mladí herci dokázali, že i přes delší prodlevu 
zkoušek na své pasáže nezapomněli a mají je silně zažité. 
Haná se nesódí naposledy pobavila na výtečnou publikum, 
které přišlo v hojném počtu. Tato inscenace, která měla 
premiéru 8. dubna 2022 se vryla do srdcí nejen kojetín-
ským divákům, ale sklízeli jsme s ní úspěchy i za hranicemi 
našeho regionu. Mimo jiné jsme vystupovali v Bezměrově, 
Holešově, Postřelmově, Kroměříži, Němčicích a ve Vác-
lavově, kde získala Haná se nesódí hned dvě první ceny, 
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jak od veřejnosti, tak od odborné poroty. Za těch krásných 
devět let fungování souboru Mimoni jsme také zažili plno 
pěkných chvil na soustředěních v Křenovicích, Bezměrově 
a Kovalovicích. O to dojemnější bylo loučení s touto hrou, 
při jejímž závěru jsme byli svědky i potlesku ve stoje. Dě-
kujeme za krásné chvíle a zážitky, které jsme spolu s naši-
mi mladými herci za bezmála deset let prožili.

Ve středu 18. června 2025 se konaly na náměstí tradiční 
farmářské trhy, které přilákaly zákazníky z širokého oko-
lí, samozřejmě nesměly chybět tradiční uzeniny, zelenina, 
ovoce, ale i mléčné výrobky a další lákavé produkty.

V tomto parném dni si přišli na své nejen milovníci kvalit-
ních výrobků, ale i vyznavači hudby, protože úderem osm-
nácté hodiny se Masarykovo náměstí rozeznělo rockovými 
tóny. V rámci Hudebního léta vystoupila přerovská kapela 
Osud, která se vyskytuje na hudební scéně od března roku 

2023. Tu následně vystřídala brněnsko-prostějovská ka-
pela Něco mezi, multižánrová skupina, která inklinuje ke 
Ska. Veselé letní tóny spolu s tropickým večerem navodily 
perfektní atmosféru a návštěvník si chvílemi připadal jako 
by se ocitl na slunné Jamajce.

V pátek 27. června 2025 jsme zahájili úspěšně provoz let-
ního kina na nádvoří Vzdělávacího a informačního cent-
ra, kde jsme úderem deváté hodiny večerní přivítali naše 
nejmenší animovanou českou pohádkou Pyšná princezna, 
kterou jsme zahájili prázdniny.

Od 26. května do 30. června 2025 probíhala na schodišti 
Vzdělávacího a informačního centra výstava výtvarných 
prací studentů Gymnázia Kojetín, která oslovila návštěv-
níky různými styly i tématy a zaujala příchozí svou origi-
nalitou.

Věříme, že i přes prázdniny navštívíte rádi naše kulturní 
akce, které pro vás s chutí připravujeme.

-miza-
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Centrum sociálních služeb Kojetín
Akce v kojetínském centru
Psaní od srdce
Do naší organizace dorazily dopisy z projektu Psaní od 
srdce – a míří přímo k našim milým seniorům. Smys-
lem projektu Psaní od srdce je přinášet radost seniorům 
a přispívat k odstraňování bariér mezi lidmi i generacemi. 
Chceme upozornit na to, že senioři často zažívají samotu 
a ubývající sociální kontakty, a přitom mají mnoho zku-
šeností a zážitků, často i aktivní zájem o své okolí. Psa-
ní od srdce nabízí také příležitost navázat nové vztahy 
a zase jednou, u někoho možná poprvé v životě, poslat ru-
kou psaný dopis. Projekt pořádá Diakonie ČCE společně 
s TV Nova. Každý dopis je plný lásky, podpory a lidského 
tepla. Děkujeme všem, kdo psali – vaše slova opravdu za-
hřívají u srdce.

Canisterapie na DPS E. Beneše
Na DPS nám. E. Beneše proběhly další krásné lekce 
canisterapie, které přinesly spoustu radosti, klidu a úsmě-
vů. Moc děkujeme organizaci SpoluTudy, z. ú., Janě Janků 
a Oskaru Klenkovi, za jejich laskavý přístup a trpělivost. 
Vaše návštěvy jsou pro nás vždy velkým přínosem! Těšíme 
se na další společná setkání.
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Léto přichází
V Kulturním domě Kojetín jsme připravili hudební setkání 
pro naše seniory s názvem „Léto přichází“. Hosty srdečně 
přivítala ředitelka Blanka Laboňová a krátkým proslovem 
přispěl i starosta Města Kojetína Leoš Ptáček. O krásný 
pěvecký zážitek se postarala talentovaná studentka ZUŠ 
Kroměříž Kateřina Vrtělová a z Mariánských Lázní k nám 
zavítala harfistka Katarina Ševčíková, která všechny pří-
tomné okouzlila svou hrou na harfu. Doprovodný hudební 
program tradičně skvěle zajistil Jaroslav Přikryl a nechy-
bělo ani chutné občerstvení ze Školní jídelny Kojetín. Děku-
jeme všem za krásný den plný hudby a příjemné atmosféry.

Závěrečný seminář VU3V v Ořechově: den plný poznání, se-
tkání a příjemné atmosféry
Se studenty našeho konzultačního střediska Virtuální uni-
verzity třetího věku (VU3V) jsme se 12. června 2025 vydali 
na závěrečný seminář do obce Ořechov u Brna. Po příjezdu 
jsme nejprve navštívili chráněnou dílnu „V růžovém sadu“, 
kde jsme měli možnost nahlédnout do světa ruční tvorby 
osob se zdravotním postižením. Jejich krásné a pečlivě 
zpracované výrobky bylo možné zakoupit – mnozí z nás 
si tak odnesli milý suvenýr. Hlavním bodem programu 
byl samotný závěrečný seminář VU3V, na kterém nás za 
Provozně ekonomickou fakultu ČZU Praha reprezentovaly 
Hana Balzerová a Andrea Krejzová. Celkem se v Ořecho-
vě setkalo dvanáct konzultačních středisek a více než 110 
studentů–seniorů, což vytvořilo příjemnou a inspirativní 
atmosféru. Celým dnem nás s úsměvem a energií pro-
vázela Naděžda Adámková, která zajistila hladký průběh 

programu. Po oficiální části jsme se vydali na komentova-
nou prohlídku kostela sv. Jiřího a navštívili jsme i obecní 
muzeum, kde jsme se dozvěděli zajímavosti z historie obce 
a okolí. Nechyběl ani společný oběd v místní restauraci 
a sladká tečka v podobě návštěvy cukrárny. Kolem 16. hodi-
ny jsme se spokojení a plní dojmů vydali na zpáteční cestu 
do Kojetína. Celý výlet se nám velice vydařil – nejen díky 
dobré organizaci, ale především díky milé společnosti, in-
spirativnímu programu a novým zážitkům, které si všichni 
odvážíme domů.

Pavlína Gremlicová
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Církev Československá husitská
Náboženská obec CČSH Kojetín a Tovačov 

6. 7. 2025 Neděle
SLAVNOSTNÍ BOHOSLUŽBY

k uctění památky sv. opata Prokopa,
slovanských věrozvěstů Konstantina a Metoděje

i 610 let Mistra Jana Husa
od 8.15 hodin ve Skalce (sál Obecního domu)

od 10.00 hodin v Husově sboru

13. 7. 2025 Neděle – 5. po svatém Duchu
BOHOSLUŽBY

od 10.00 hodin v Husově sboru

20. 7. 2025 Neděle – 6. po svatém Duchu, sv. Marie Magdalény
SLAVNOSTNÍ BOHOSLUŽBY

od 10.00 hodin v Husově sboru

27. 7. 2025 Neděle – 7. po svatém Duchu
RODINNÉ BOHOSLUŽBY

od 10.00 hodin v Husově sboru

3. 8. 2025 Neděle – 8. po svatém Duchu
RODINNÉ BOHOSLUŽBY

od 8.15 hodin ve Skalce (sál Obecního domu)
od 10.00 hodin v Husově sboru

Program svátečních setkání v červenci a srpnu 2025

„Nezabývejte se tím, co budete jíst a co pít, ani se tím nezneklidňujte. Všechny ty věci vyhledávají pohané tohoto světa,
ale váš Otec ví, že je potřebujete. Hledejte raději jeho království a toto vše vám bude přidáno.“ Lukáš 12,29-30

10. 8. 2025 Neděle – 10. po svatém Duchu
BOHOSLUŽBY

od 10.00 hodin v Husově sboru

17. 8. 2025 Neděle – 11. po svatém Duchu: Marie, matky Páně
SLAVNOSTNÍ „HODOVÉ“ BOHOSLUŽBY

od 10.00 hodin v Husově sboru

17. 8. 2025 Neděle
HODOVNÍ PROHLÍDKY HUSOVA SBORU

(bývalé synagogy)
 od 15.00 a od 16.00 hodin

24. 8. 2025 Neděle – 12. po svatém Duchu
BOHOSLUŽBY

od 10.00 hodin v Husově sboru

31. 8. 2025 Neděle – 13. po svatém Duchu
s požehnáním dětem do nového školního roku

RODINNÉ BOHOSLUŽBY
od 8.15 hodin ve Skalce (sál Obecního domu)

od 10.00 hodin v Husově sboru

Oznámení: Farní úřad CČSH v Kojetíně (Husova 796, 
kancelář v přízemí) je k dispozici členům i veřejnosti 
v pondělí a ve středu po předchozí telefonické domluvě. 
Volejte, laskavě, na telefon 777 706 511 nebo pište na email: 
ccsh.kojetin@centrum.cz Naší sestrou farářkou je Petra 
Hrušková z Hranic n/M., telefon: 606 207 782 email: petra.
hruskova@email.cz  Naše společenství je „otevřené“ všem 
„hledajícím“. 
Podrobnější informace a aktuální data setkání i mnoho dalšího 
najdete na našich webových stránkách: http://ccshkojetin.cz/ 
a v aktuálním čísle Kojetínského zpravodaje:
https://mekskojetin.cz/archiv-casopisu 
Fotogalerie: https://www.zonerama.com/captainjtc
FB: https://www.facebook.com/ccsh.kojetin  
Stránky naší Olomoucké diecéze: http://ccsholomouc.cz/  
Aktuálně z CČSH: https://www.ccsh.cz/ 
Naše časopisy ke stažení: https://www.ccsh.cz/casopisy.html
Společně pomáháme potřebným:
https://www.husitskadiakonie.cz/pomahejte-s-nami/  

Prohlídky: Letošní prohlídky Husova sboru (bývalé synago-
gy) budou již tradičně na hodovou neděli 17. srpna LP2025 
od 15 hodin. Jinak pouze po předchozí dohodě s farním úřa-
dem. Každou neděli se konají bohoslužby, po jejich skonče-
ní, kolem 11 hodin, je možné do sboru nahlédnout. Děkuje-
me za laskavé pochopení.

ÚR CČSH v Praze srdečně zve na slavnostní bohoslužbu do 
Betlémské kaple u příležitosti 610. výročí mučednické smr-
ti Mistra Jana Husa v neděli 6. července 2025 od 15.00 hodin 
v Praze na Starém Městě. Bohoslužbu bude živě přenášet 
Česká televize: http://www.ceskatelevize.cz/ na ČT2.
CČSH tradičně i letos vyhlašuje poutě do Škodějova, na 
Sázavu a Ostravici. Podrobnější informace na webu: http://
www.ccsh.cz/ a http://ccsholomouc.cz/ či na kterémkoliv 
farním úřadě CČSH. Brněnská diecéze CČSH již tradičně 
zve na letní duchovní cvičení do Brna Lipové a zájezd do 
kláštera ve francouzském Taizé: http://www.ccshbrno.cz/

Jiří Pleva

Myšlenka měsíceCitát měsíce Biblický citát měsíce

„Poddejte se tedy Bohu. Vzepřete se ďáblu a uteče od vás, 
přibližte se Bohu a přiblíží se vám.“ Jakub 4,7-8a
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Římskokatolická farnost Kojetín
Noc kostelů 2025 v Kojetíně:
Naděje v hudbě, slovech i tichu
V pátek 23. května 2025 se kostel Nanebevzetí Panny Marie 
v Kojetíně opět otevřel široké veřejnosti v rámci tradiční 
Noci kostelů. Tuto akci jsme pořádali již posedmé a letošní 
ročník se nesl v duchu tématu Naděje, které úzce souvisí 
s jubilejním rokem 2025, vyhlášeným papežem Františ-
kem.
Program zahájily v 16.15 hodin děti z Mateřské školy sv. Jo-
sefa. Pro své rodiče a přítomné návštěvníky si připravily 
milé pásmo písniček, tanců a hádanek. Závěr jejich vystou-
pení patřil maminkám, kterým s láskou předaly kytičku.
V 17 hodin navázali žáci Základní umělecké školy Kojetín 
s programem Melodie naděje. Přibližně 25 mladých hudeb-
níků pod vedením svých pedagogů rozeznělo kostel hrou 
na housle, kytary, perkuse a žesťové nástroje. Nechyběl ani 
zpěv – celé pásmo bylo vřele oceněno potleskem.

Po hudebním úvodu následovala komentovaná prohlídka 
kostela s výkladem Alexandry Čandové, která návštěvní-
kům přiblížila historii i architektonické zajímavosti našeho 
chrámu. Během celého odpoledne až do 19 hodin byla na-
víc zpřístupněna jižní věž kostela, odkud si zájemci mohli 
vychutnat jedinečný výhled na celé město Kojetín a jeho 
okolí.

Dalším bodem programu bylo vystoupení kojetínské chrá-
mové rodinné scholičky pod vedením Evy Kamarádové, 
která prostřednictvím písniček a ukazovaček provedla ná-
vštěvníky celým liturgickým rokem.
Silný duchovní rozměr přineslo poutavé vyprávění faráře 
Pavla Ryšavého na téma Poutníci naděje, inspirované prá-
vě jubilejním rokem.
Večerní část programu patřila varhannímu koncertu při 
svíčkách. Kostelem se rozezněly skladby L. Boëllmanna, J. 
S. Bacha a C. Francka v podání Petra Otáhala, které vytvo-
řily slavnostní i meditativní atmosféru. Závěr večera patřil 
rozjímání a zpěvům z Taizé, které připravil chrámový sbor. 
Ani zde nechyběly úvahy a meditace na téma naděje. Celý 
kostel osvětlovaly pouze svíčky, před oltářem byla ze svící 
vytvořena kotva – symbol naděje. 
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Noc kostelů jsme zakončili slovem faráře Pavla Ryšavého, 
který všechny přítomné pozval k návštěvě kostela nejen 
při zvláštních příležitostech, ale kdykoli – protože kostel je 
místem pro každého, bez rozdílu. Krátce před 23. hodinou 
udělil otec Pavel všem přítomným závěrečné požehnání.
Děkujeme všem, kteří se zapojili – účinkujícím, organizá-
torům i návštěvníkům za příjemnou atmosféru – a těšíme 
se na další ročník, který opět nabídne prostor pro hudbu, 
slovo, ticho i společné setkání.                           ŘKF Kojetín

Čas běží rychle, ale zapomenout se nedá...

Dne 13. července 2025 si připomeneme 20. výročí, kdy zemřela

paní Anna Hovorková
S láskou vzpomíná rodina.

Scházíš nám, ale v srdcích a vzpomínkách stále zůstáváš a za vše, za vše dík…

Dne 19. července 2025 to bude již osm let, kdy nás navždy opustila
naše milovaná manželka, maminka, babička, tchyně a teta  

paní Mgr. Věra Kurfürstová
S láskou a úctou vzpomínají a nikdy nezapomenou manžel František,

syn Ivo s manželkou Ivanou, dcera Simona s přítelem Mirkem, vnučky Klárka a Lucinka,
rodina Peterkova a Cibulkova.

Scházíš nám, ale v srdci a vzpomínkách navždy zůstáváš. Láska nikdy neumírá.

Dne 28. srpna 2025 tomu bude už pět roků bolesti a smutku, co nás opustila

paní Liduška Kyselá
Nikdy nezapomeneme. Manžel Ladislav s Anetkou a Standou.

Vzpomínky

Láska zanechává vzpomínku, kterou nikdo nemůže ukrást.

Proto tichou vzpomínku posíláme do nebíčka

Alence Pěchové
Již 4. července 2025 to bude 40 let, co žijeme s bolavým srdíčkem. 

Není dne, kdybychom si nevzpomněli.
Maminka Jiřinka a sestřičky Marcelka a Jiřinka s rodinami.
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Kanoistika Kojetín
Kojetín vybojoval hned tři místa
v nominaci na Mistrovství Evropy
Juniorů
Víkend 13.–15. června 2025 otevřel račický kanál letos již 
3. závodu Českého poháru mládeže, který byl současně 
vrcholem letošní sezóny juniorských závodníků. O místa 
v českém reprezentačním družstvu bojovali závodníci 
z celé ČR, aby se mohli začátkem července v českých dre-
sech utkat v rumunské Pitesti s nejlepšími závodníky na 
Mistrovství Evropy Juniorů. 
Celkem pět juniorských závodníků kojetínské kanoistiky se 
utkalo o nominaci na toto MEJ, své místo si pak na Mis-
trovství Evropy Juniorů vybojovali tři naši závodníci, a to 
Tomáš Kapoun, Robin Hirsch a Klára Zendulková.
I když hlavní pozornost svedly jízdy juniorů, tento závodní 
víkend bojovali o své body do mládežnické reprezentace 
i mladší závodníci. Kojetínské dresy se již od prvního dne 
blýskaly hned několikrát na stupních vítězů.
Páteční program se nesl ve znamení 500 m tratí. Naši juni-
oři předvedli výbornou formu a všichni postoupili do finá-
lových jízd. Mezi juniory dominoval kojetínský Tomáš Ka-
poun, který potvrdil svůj výkon a nechal za sebou všechny 
své soupeře. „Jsem spokojený. Bylo to pro mě hodně ná-
ročné. Když jsem najížděl do bloku, úplně se mi klepaly 
ruce. Cítil jsem o hodně větší tlak než minulý rok. To jsem 
mohl jen překvapit, nic se ode mne neočekávalo. Letos 
jsem to chtěl zopakovat a vytvořil jsem si na sebe tlak. 
Jsem moc rád, že to vyšlo,” popisoval své dojmy Tomáš 
Kapoun. Ve velkém finále zabojoval i Robin Hirsch a Klára 
Zendulková, Robinovi utekl bronz o jednu vteřinu a Klára 
protnula cílovou čáru pátá. Mezi juniory překvapil Martin 
Chovanec se svým deblistou, kteří se probojovali do velké-
ho finále a umístili se celkově na 9. místě. Ve stejné jízdě 
bojoval i Tomáš Kapoun se svým zbraslavským parťákem 
Markem Kunclem, klukům utekl bronz též o jednu vteřinu. 
Deblovou juniorskou posádku obsadil i Tomáš Řihošek, se 
svým olomouckým parťákem se umístili na 15. místě. Vel-
ký úspěch předvedla se svou deblistkou Klára Zendulková, 
kdy si holky dojely pro stříbrnou medaili. V dorostenecké 
kategorii si páté místo vybojoval Jára Němeček, kterého 
udolali pouze čtyři závodníci, všichni o ročník starší. Do-

rosteneckou kategorii v deblové disciplíně zastoupil To-
biáš Skalka se Štěpánem Hirschem, kluci se probojovali 
do velkého finále a připsali si na konto krásné 7. místo. 
V kategorii deblkánoe zastoupili Kojetín mezi dorostenci 
dva závodníci, Jára Němeček se svým parťákem vystou-
pili na nejvyšší stupně vítězů, Oscar Šrámek se svým par-
ťákem vystoupili na třetí stupeň vítězů. V mladších kate-
goriích si pak nenechal utéct zlatou příčku Aleš Hřeblo 
a pro velký úspěch si zlato zopakoval i se svým oddílovým 
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parťákem, Jindrou Prokešem na C2. V deblových disciplí-
nách si velké finále zajely taktéž holky Anna Řihošková 
a její deblistka a současně biatlonistka Eliška Hartmanno-
vá (Žamberk), holky si vyjeli celkově 9. místo. O jedno mís-
to méně pak vybojovala Anička v singlové disciplíně, kde 
s náskokem vyhrála malé finále.
Sobotní program nabídl převážně 1 000 m tratě. Mezi junio-
ry se do finále B probojoval na K1 Martin Chovanec a Tomáš 
Řihošek, kde si Martin vyjel 14. místo a Tomáš 17. místo. Do 
velkého finále se mezi juniory probojoval na C1 Robin Hir-
sch a vyjel si svůj zasloužený bronz. Na kilometrové trati 
si velké finále vyjela Klára Zendulková, která dosáhla na 
krásné 6. místo. Mezi dorostenci se naši závodníci prorvali 
převážně do malého finále, velké finále na C1 obsadil jen 
Jára Němeček, ve kterém současně dominoval a nechal za 
sebou všechny závodníky. Na deblkajaku pak do velkého 
finále nastoupil Martin Chovanec a jeho parťák z USK, se 
kterým dojeli celkově na 9. místě.
V neděli se závodilo na tratích 200 m a 3 000 m. I na tra-
ti 200 m dominoval Tomáš Kapoun, stejně jako na 500 m 
a potvrdil tak své místo ve špičce ČR. Robin Hirsch se svým 
vřelým vztahem k bramboračce opět dosáhl v kategorii C1 
200 m na neoblíbené, ale krásné čtvrté místo. Ani Kláru 
Zendulkovou neminul boj ve velkém finále na 200 m, kde 
si vyjela 6. místo. Na trati 200 m se o překvapení postaral 
mezi dorostenci Dominik Hošek, probojoval se do velkého 
finále, kde obsadil úspěšně 7. místo.
Po dvoustovkách následovala trať na 3 000 m s obrátkami. 
Mezi juniory suverénně po celou dobu postupně vzdaloval 
svůj náskok Robin Hirsch, dokud neprojel jako první junior-
ský kanoista cílem se značným náskokem před ostatními. 
Na kajaku se pak výborně probojoval i Tomáš Řihošek, kte-
rý si vyjel 8. místo mezi juniorskými dravci. V nižší věkové 
kategorii, dorostenecké, vydržel tříkilometrový boj Tobiáš 
Skalka až do cíle na krásném pátém místě, další kojetín-
ský dres slušel Dominiku Hoškovi při průjezdu na 17. místě 
a do první dvacítky z celkových 64 lodí se umístil i Štěpán 
Hirsch. Mezi kanoisty si stříbro odvezl do Kojetína Jára Ně-
meček a do krásného osmého místa se probojoval i Oscar 
Šrámek se svým novým „šťastným“ pádlem. Ani žákovské 
kategorie nezůstaly bez předních míst, Anička Řihošková 
si vyjela zasloužené 6. místo a Aleš Hřeblo si v kategorii 
C1 suverénně s vyjel se značným náskokem zlatou medaili.
Všem závodníkům gratulujeme a děkujeme za skvělou re-
prezentaci Kojetína.

Dušan Chovanec
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Sportovní klub SK Kojetín absolvoval v pořadí devátou sou-
těžní sezónu, která přinesla mnoho práce, ale stejně tak 
velmi dobré výsledky. V kategoriích dívek a zejména chlap-
ců patří Kojetín k širší špičce v rámci České republiky.

Dívky
Kategorie U12 – do soutěže se zapojilo celkem třináct 
hráček, ročníků narození 2012-2014. V této soutěži nejde 
v žádné případě o výsledky, ale jsme spokojeni s tím, že 
naše družstva postupují stále do vyšších skupin, v celko-
vém pořadí se umístila všechna v horní třetině účastníků.

Kategorie U16 – družstvo žákyň v průběhu sezóny střídalo 
účast v 1. a 2. výkonnostní skupině. Celkové 5. místo z dva-
ceti účastníků v krajském přeboru nás velmi potěšilo. Před 
námi se umístila pouze družstva velkoklubů z Olomouce, 
Prostějova a Přerova. Družstvo, pokud bylo kompletní, do-
kázalo porazit kteréhokoliv soupeře. V závěrečném turnaji 
skončilo dokonce na 2. místě.

Kategorie U18 – všechny hráčky prokázaly své kvality 
a krajský přebor s přehledem vyhrály, postoupily tak do 
baráže o druhou ligu, kterou suverénně vyhrály a vybojo-
valy si tak účast ve vyšší soutěži.

Kategorie U20 – družstvo postoupilo ze základní části sou-
těže (2. liga) do finálové skupiny z 2. místa bez nároku na 
postup do baráže o 1. ligu. Celkové umístění na 5. místě této 
soutěže bylo splněním dlouhodobého cíle.

Kategorie U22 – družstvo postoupilo ze základní části 
soutěže do finálové skupiny z 1. místa a tím splnilo naše 
výkonnostní cíle. Stejně tak vyhrálo i nadstavbovou část 
a postoupilo do kvalifikace o nejvyšší soutěž této věkové 
kategorie, extraligu dívek U22. V kvalifikaci sice neuspě-
lo, ale předvedlo velmi kvalitní výkony a zaslouží si velkou 
pochvalu.

Celkově hodnotíme sezónu velmi pozitivně. Všechny hráč-
ky a trenéři si zaslouží obrovskou pochvalu za kvalitně od-
vedenou práci.

Jaroslav Matěj, hlavní trenér dívčích složek

Výsledky SK Kojetín 2016
– sezóna 24/25

Chlapci, muži
Kategorie U14 – dlouhodobou část této soutěže jsme skon-
čili po čtyřech turnajích na třetím místě v OL kraji. Násled-
ně po spojení s kluky z Troubek, kteří s námi dlouhodobě 
trénují, se nám podařilo kvalifikovat na MČR U14 z první-
ho místa kvalifikační skupiny. Na MČR jsme postoupili ze 
základní skupiny a po několika těsných prohrách obsadili 
celkové 12. místo v republice. Celkově to byla velmi úspěš-
ná sezóna, velká část kluků získávala zkušenosti i v kate-
gorii U16.

SK Kojetín 2016, z.s.
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Kategorie U16 – dlouhodobá část soutěže pro nás skončila 
po šesti turnajích prvním místem v OL kraji, což nám za-
jistilo účast v boji o MČR. Kvalifikaci na MČR jsme odehráli 
ve vynikající formě a zajistili si postup na MČR z druhého 
místa. Podobně jako kategorii U14, se i kategorii U16 poda-
řilo postoupit na MČR ze základní skupiny z druhého místa, 
kde jsme porazili i následné finalisty z Příbrami. Následně 
se nám bohužel dva zápasy nepovedly a skončili jsme na 
celkovém 11. místě v republice. Druhá soutěž, které se ka-
tegorie U16 účastnila, byl Český pohár, kde jsme po čtyřech 
turnajích a porovnání opět s týmy z celé republiky skončili 
na 13. místě.

Kategorie U18 – tým se v extralize umístil na 15. místě 
z celkového počtu 25 družstev. I když jsme se neprobo-
jovali na závěrečný finálový turnaj, stabilní výkony během 
sezony nám zajistily pozici ve středu tabulky a tím klidné 
nesestupové konečné umístění. Větší část sezóny se ode-
hrála bez klíčového hráče Martina Židlíka, který nemohl 
nastoupit ze zdravotních důvodů, a to samozřejmě ovlivni-
lo celkové pořadí družstva.

Kategorie U20 – sezóna přinesla řadu zajímavých zápa-
sů a vyrovnaných soubojů, které ukázaly rostoucí kvali-
tu našich mladých nadějí. Tato kategorie bude mít vrchol 
v následující sezoně 2025/26. Letošní umístění na 15. místě 
by se mohlo zdát jako neúspěch, ale prioritou byl hlavně 
herní projev a zdokonalení jednotlivých specializací. Hráči 
byli maximálně vytíženi i v mužských soutěžích a z toho 
budeme čerpat v dalších sezonách.

Kategorie U22 – Toto družstvo splnilo svůj předsezónní cíl 
a tím byla účast na finálovém turnaji MČR kategorie U22. 
Konečné 7. místo je úspěchem a klukům patří velká po-
chvala za výsledky ve všech mládežnických kategoriích. 
Většina hráčů se zapojí v dalším roce do mužských soutě-
ží. Věříme, že mají potenciál si zahrát jak 1.ligu tak někteří 
i nejvyšší mužskou extraligovou soutěž.
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Muži – v letošní sezóně postavil Kojetín v kategorii můžu 
celkem tři týmy.
A-tým absolvoval svou první sezónu v 1. lize, kde chyběl 
kousek od účasti v play-off a nakonec po spoustě vynika-
jících zápasů skončil na celkovém 10. místě v republice. Je 
potřeba ocenit velké množství vítězství na domácí půdě 
a vynikající návštěvnost a atmosféru v kojetínské sportovní 
hale. Druhá soutěž, které se muži A zúčastnili byl Český 
pohár, kde jsme postoupili ze základní skupiny a následně 
prohráli ve vynikajícím zápase s extraligovým Volejbalem 
Brno.
B-tým se účastnil 2. ligy, kde mladý tým sbíral zkušenosti 
a celkově skončil na 7. místě v Moravské skupině C.
C-tým se již tradičně účastnil soutěže Ol kraje, kde obsadil 
celkové 4. místo.

TJ Sokol Kovalovice
Turnaj v tenise KovalCup 2025
V sobotu se v areálu sokolské zahrady odehrál prestižní 
tenisový turnaj ve čtyřhrách KovalCup 2025 za účasti šest-
náct hráčů.
Z vítězství se radovala dvojice Ondra Šířek/Lojza Křepelka, 

kteří ve finále porazili Jirku Šubíka s Pepou Koplíkem v boji 
o třetí místo porazila dvojice Zdeněk Dravecký/Pavel Jano-
váč duo Pavel Zapletal/Vlasťa Orság. 
Diky všem za účast a pohodovou tenisovou sobotu a těšíme 
se na příští ročník.

Sokol Kovalovice
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Kovalovice uhájily 1.A třídu 
Konec dobrý – všechno dobré. Vynikající finiš zachránil 
sezónu, kdy se muži Kovalovic nemohli odlepit od sestu-
pových pozic. Ještě tři kola před koncem byli po debaklu 
1:6 v Kožušanech na 12. místě na hranici pásma ohrožení. 
Ale včas zapnuli turbo a je z toho konečné 9. místo.
Neděle 25. 5. 2025 Sokol Kožušany – Sokol Kovalovice, vý-
sledek 6:1, poločas 5:0. Branky: 08´ 1:0 Marek Havelka, 09´ 
2:0 Matěj Fiala, 14´ 3:0 Martin Thomas, 24´ 4:0 Martin Sou-
šek, 33´ 5:0 Marek Havelka, 66´ 5:1 Dušan Židlík, 75´ 6:1 Jiří 
Stránský. Sestava Kovalovic: Vít Švec brankář, Jakub Še-
veček, Filip Rybovič x 46´ Ondřej Solař, David Bibr, Petr Ho-
rák, Martin Šafránek, Lukáš Gabriel, Šimon Ševeček x 71´ 
Pavel Otáhal, Dominik Zavadil, Dušan Židlík, Tomáš Vojáček 
x 46´Patrik Hrabal. Trenér: Matěj Řezáč. Domácí v sestavě 
s internacionálem Davidem Rozehnalem spustili gólovou 
kanonádu a v 33. minutě byl stav 5:0 pro domácí. První 
branka byla nádherně nechytatelná střela z dálky do šibe-
nice. Pak co šlo na branku, tak z toho byl gól. Kovalovicím 
v obraně scházeli Martin Růžička, Tomáš Kantor (stop na 
1SÚ), a hlavně Lukáš Chytil. Na levé straně hrál Petr Ho-
rák. Ale dnes by domácí těžko zastavili, byla to branková 
smršť. Za takového stavu nezbylo, než utkání dohrát se ctí. 
Na druhý poločas obměnil trenér sestavu a nastoupili tři 
noví hráči a dostali prostor a šanci si zahrát. V druhém po-
ločase se hra vyrovnala a podařilo se dát čestnou branku 
Dušanem Židlíkem, který z levé strany obstřelil domácího 
brankaře. Domácí pak dali branku přímo z rohového kopu. 
Dál už se skóre neměnilo a druhý poločas skončil 1:1. Za 
druhý poločas kluci zaslouží pochvalu. Po takovém výsled-
ku je třeba rychle zapomenout a soustředit se na zbývající 
tři utkání. Každý bod bude mít cenu zlata. 
Sobota 31. 5. 2025 Sokol Kovalovice – FC Želatovice B, vý-
sledek 5:0, poločas 2:0. Branky: 02´ 1:0 Ondřej Solař, 05´ 2:0 
Martin Šafránek, 74´ 3:0 Filip Rybovič, 78´ 4:0 Lukáš Ga-
briel, 90´ 5:0 Jakub Ševeček. Sestava Kovalovic: Vít Švec 
brankář, Jakub Ševeček, Tomáš Kantor (K), David Bibr x 81´ 
Tomáš Vojáček, Martin Šafránek, Lukáš Gabriel, Šimon Še-
veček, Petr Horák x 60´Pavel Otáhal, Dušan Židlík x 66´Filip 
Rybovič, Dominik Zavadil, Ondřej Solař x 81´ Patrik Hrabal. 
Trenér: Matěj Řezáč. Výborný nástup domácích do utkání 
přinesl po akcích z pravé strany rychlé dvoubrankové ve-
dení. Hosté se snažili, ale k nebezpečné akci se nedostali. 
Od 64. minuty po ČK za faul zezadu dohrávali v deseti. Ko-
valovice mohly navýšit náskok, ale četné šance nevyužily. 
V druhém poločase nastoupil Filip Rybovič a oživil útočnou 

hru. Domácí si zajistili výhru góly v závěru utkání. Hosté 
od 64. minuty po ČK dohrávali v deseti. Po debaklu v Ko-
žušanech se domácím utkání po všech stránkách povedlo. 
Byl to perfektní a odpovědný výkon celého týmu. Škoda že 
diváků přišlo v sobotu o poznání méně.
Neděle 8. 6. 2025 Sokol Opatovice – Sokol Kovalovice, vý-
sledek 1:2, poločas 1:0. Branky: 26´ 1:0 Jakub Veselka, 81´ 
1:1 Tomáš Kantor, 82´ 1:2 Martin Šafránek. Sestava Kova-
lovic: Vít Švec brankář x 64´ Michal Tomek, Jakub Ševe-
ček, Tomáš Kantor (K), David Bibr, Martin Šafránek, Lukáš 
Gabriel x 53´ Filip Rybovič, Šimon Ševeček, Petr Horák 
x 65´Lukáš Chytil, Dušan Židlík x 81´Tomáš Jarmer, Domi-
nik Zavadil x 68´Marcel Lukáš, Ondřej Solař. Připraven: 81´ 
Patrik Hrabal. Trenér: Matěj Řezáč. Kdo se vydal o Medar-
dově nečasu, a ještě brzy ráno, do Opatovic určitě nelitoval. 
V Opatovicích buď prší nebo padá sníh. Tentokrát pršelo, 
terén byl kluzký a stěžoval pohyb i kombinaci. Domácí za-
čali ambiciózně a šli do vedení po nepovedené malé domů. 
Pak ještě nastřelili horní tečí břevno. Naši hráči dobře brá-
nili, ale v protiútoku se nedařilo ohrozit branku domácích. 
Do druhé půle nastoupil do branky po pauze Michal Tomek 
místo Víti Švece, který měl problémy se zády, a tým podržel 
dobrými zákroky. Trenér prostřídal i další hráče, kteří po-
sílili obranu a oživili útočnou hru. Domácím začaly ubývat 
sily. Tečí lízli spojnici tyče a břevna, jinak je Michal vychytal. 
Hosté zesílili tlak. Zlom nastal ve dvou minutách. V 81. mi-
nutě po rohu dopravil do branky domácích patičkou zády 
k brance Tomáš Kantor. Hned na to v 82. minutě dovršila 
obrat ve skóre perfektní střela Martina Šafránka. Preciz-
ním kopem od postranní čáry přehodil vysokého domácího 
brankaře a střela zapadla do růžku branky. Taková bran-
ka se vidí jednou za x let. Domácí se ještě zoufale snažili 
o vyrovnání, ale proti obětavé obraně hostí neměli mož-
nost se dostat ke střele. V Opatovicích se opět zadařilo. Šlo 
o důležité body, domácí byli jen o bod za námi. Kovalovice 
se výhrou dostaly na 9. místo s 30 body a skórem 56:52 
a mají jistotu dalšího působení v 1. A třídě.
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Neděle 15. 6. 2025 Sokol Kovalovice – FK Slavonín, výsle-
dek 3:1, poločas 1:0. Branky: 23´ 1:0 Pavel Otáhal, 57´ 1:1 Da-
niil Bolshakov, 79´ 2:1 Filip Rybovič, 83´ 3:1 Jakub Ševeček. 
Sestava Kovalovic: Vít Švec brankář (K), Ondřej Solař x 46´ 
Martin Růžička, Lukáš Chytil, Pavel Otáhal x 46´Jakub Še-
veček, Tomáš Jarmer x 77´ Martin Šafránek, Šimon Ševe-
ček, Petr Horák, Filip Rybovič, Dominik Zavadil x 16´ Lukáš 
Gabriel, Patrik Hrabal x 74´ Tomáš Kantor. Trenér: Matěj 
Řezáč. Úplně poslední utkání udělalo tečku letošního roč-
níku 1.A třídy skupiny B po novu 6. ligy. Po sobotě už bylo 
jasné, že vítěz obsadí 9. příčku tabulky. První poločas při-
nesl fotbal plný nepřesností a bez zajímavých akcí. Jediný 
okamžik byl ve 23. minutě, kdy se povedla akce, po které 
padla branka na 1:0 po vydařené akci zprava a umístěné 
střele Pavla Otáhala. Hosté mohli vyrovnat, ale netrefili po 
centru odkrytou stranu branky. Dočkali se v 57. minutě, kdy 
hostující hráč přehodil našeho brankaře. To bylo z jejich 
strany maximum. Pak Kovalovice zabraly. Po pravé straně 
se dostaly do šancí, které mohly třikrát gólově zakončit. 
Definitivně rozhodly utkání dvěma brankami v 79. a 86. mi-
nutě a potvrdily úspěšnou jarní část.

Tým se během sezóny pomalu sehrával. Na podzim bodo-
val doma, kdy třikrát vyhrál a dvakrát remizoval a bod byl 
za remízu ve Chválkovicích. Celkem podzimní bilance byla 
12. místo za tři výhry, tři remízy a sedm proher, skóre 28:22 
a 12 bodů.
Po podzimu, a ještě po prohře 1:3 v Bělkovicích a 1:6 v Ko-
žušanech, to nevypadalo nadějně na udržení. Konec se-
zóny Kovalovice zakončily třikrát vítězně. Celkově jsou 
na 9. místě s aktivním skórem 59:53 a konečným ziskem 
33 bodů.
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Přijímá přihlášky do vzdělávacích kurzů
pro školní rok 2025 / 2026 ZAHÁJENÍ KURZŮ: PODZIM / JARO

Kurzy kvalifikační a certifikované
■ Ošetřovatel (700 hodin)
■ Sportovní masáž (150 hodin)
■ Katetrizace močového měchýře u muže (36 hodin)
■ Rehabilitační ošetřování (45 hodin)
■ Specifika ošetřovatelské péče v paliativní péči (80 hodin)

Kurzy zájmové a inovační
■ Základy tejpování (20 hodin)
■ Kurz první pomoci (8 hodin)
■ Trénování paměti (10 hodin)
■ Rehabilitační ošetřování pro

ošetřovatele (45 hodin)

Přihlášky a informace: Mgr. Lucie Skácelíková, MBA • Tel: 605 236 279,577 002 259 • email:kurzy@szskm.cz • www.szskm.cz • szskm.cz

Statistika hráčů po skončení ročníku 2024/2025
Hráč                    pozice   Počet zápasů/odehrané minuty  góly    ŽK     ČK

Bibr David  záložník 24/2087 7 8 0
Gabriel Lukáš útočník 11/873 4 5 0
Horák Petr obránce 25/1516 1 2 0
Hrabal Patrik  útočník 12/340 0 0 0
Hromada Tomáš záložník 4/67 0 0 0
Chytil Lukáš obránce 11/888 2 3 0
Jarmer Tomáš  obránce 4/87 0 0 0
Kantor Tomáš  obránce 23/2028 2 7 2
Kčmář Jakub  útočník 5/87 0 0 0
Lukáš Marcel  útočník 6/166 2 1  0
Otáhal Pavel útočník 21/1042 1 6 0
Palkovský Jakub  záložník 1/9 0 0 0
Růžička Martin  obránce 18/1482 2 11 1

Hráč                    pozice   Počet zápasů/odehrané minuty  góly    ŽK     ČK

Rybovič Filip  útočník  23/1764 13 6 0
Solař Ondřej  útočník 24/1122 3 2 0
Šafránek Martin obránce 23/1938 3 3 0
Ševeček Jakub záložník 26/2360 6 3 0
Ševeček Šimon záložník 21/1680 2 3 0
Švec Vít  brankář 19/1716 0 1 0
Tomek Michal  brankář 8/690 0 4 0
Vojáček Martin  záložník 18/1093 2 1 0
Zavadil Dominik  obránce 22/1730 1 6 0
Zavadil Josef obránce 4/56 0 0 0
Židlík Dušan  ůtočník  19/1284 6 3 0
Židlík Daniel  obránce 5/331 2 2 0
Celkem X X 59 104 3

Za jarní část nasbíraly 21 bodů za sedm výher, z toho dvě 
venku, a skóre 33:31. Jarní část se až na zbytečné prohry 
v Plumlově a Bělkovicích a debakly v Nových Sadech 
a Kožušanech povedla. Škoda prohry v úvodním utkání jara 
v poslední minutě v Bohuňovicích. Na Chválkovice s exre-
prezentantem Hubníkem doma ještě výkon nestačil, ale 
v dalších zápasech se podařilo obrat o body silnější soupe-
ře díky nasazení celého týmu, který vedl a motivoval první 
sezonu Matěj Řezač. Tým má perspektivu, že se bude zlep-
šovat. Škoda, že po půlročním hostování se vrátí do Kvasic 
Lukáš Chytil, který hrál s přehledem a byl oporou nejen 

v obraně, a také aktivní ve hře dopředu. Byl platný hráč 
a svým kolektivním přístupem zapadl do týmu. 
Další ročník je za námi a nyní nás čekají fotbalové prázdni-
ny, které zpestří v sobotu 5. července 2025 tradiční turnaj 
v malé kopané. Pak už o srpnovém víkendu 9. a 10. srpna 
2025 to vypukne znovu. Můžeme se těšit na fotbal a také 
na výborné makrely.                                      Jaroslav Bělka
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Dětský den v Kovalovicích
V sobotu 7. června 2025 se na hřišti, které nám zapůjčil fot-
balový klub TJ Sokol Kovalovice, uskutečnil již tradiční Dět-
ský den. I když nám počasí tentokrát moc nepřálo, našlo si 
cestu do areálu více než třicet dětí v doprovodu rodičů. Na 
všechny čekala řada soutěží. Na jednotlivých stanovištích 
měly děti možnost ukázat, jak dovedou chytnout rybku, dát 
gól do sítě skvěle připraveného brankáře, trefit se šipka-
mi, míčky nebo kroužky přímo do terče, shodit tenisovým 
míčkem nebo proudem vody pyramidu plechovek a také 
prokličkovat dráhu na koloběžce.
Jedním ze stanovišť byla i střelba ze vzduchovky. Tady 
čekaly na nejlepší z nejlepších i medaile. Mezi mladšími 
dětmi, které ještě nechodí do školy, zazářili sourozenci 
Malvínka a Jáchym Margecínovi, mezi které se vklínila Ju-
linka Konupčíková. V kategorii starších předvedli přesnou 
mušku Šárka Kozáková, Eliáš Křetínský a Pepík Bělka. Dal-
ším stanovištěm, které bylo odměněno medailemi, byl pře-
kážkový běh. S tratí plnou nástrah si mezi mladšími dětmi 
nejlépe poradili Daniel Mašek, Jáchym Margecín a Kristi-
án Vlček. Ve starší kategorii dominovali Filip Ošťádal, Ma-
těj Ošťádal a Natálka Bosáková. Tato trojice si ve stejném 
pořadí rozdělila medaile i v poslední hodnocené disciplíně, 
a to v opičí dráze v kategorii starších. Nejlepšími opička-
mi v mladší kategorii se stali Daniel Mašek, Filip Bělka 
a Barunka Nováková. Odpoledne se konal oblíbený Lí-
zátkový závod. Na odvážné děti a jejich doprovod čekaly 
dvě náročné tratě, které je provedly téměř celou vesnicí. 
A v cíli na ně čekala samozřejmě i hlavní cena – velké lízát-
ko. Osm skupinek malých dětí, které doprovázeli maminky, 
tatínkové, ale i strejda a sestřenice, mělo trať přece jen 
trošku snadnější. Všichni se snažili, ale vyhrát mohl pouze 
jeden. Letos byl nejrychlejší Filípek Bělka se svojí sestře-
nicí Deniskou. Na druhém a třetím místě se umístili Valerie 
Mašková s maminkou a Daniel Mašek s tatínkem. V druhé 
kategorii dětí, které chodí ve škole na první stupeň, čekalo 
lízátko na Pepíka Bělku a jeho bratrance Dušana. Druhý 
doběhl Matěj Ošťádal s tatínkem a třetí skončila Terezka 
Červinková s tetou. Ve třetí kategorii zvítězily Sára Ošťáda-
lová a Sára Šenkýřová před Karolínou Ošťádalovou a Ellou 
Štefanovou a třetí byl Hubert Sedlář.
Stalo se již tradicí, že každé dítě, které zaplatí startovné, 
je zařazeno do slosování o dárky na památku. V letošním 
roce se nám podařilo jako nej ceny získat poukázku na 
bowling, rodinné vstupenky do Zoo Vyškov a také do Kovo-
zoo ve Starém Městě u Uherského Hradiště. Hlavní cenou 

JAMIJOLAP Kovalovice

se pak stala rodinná vstupenka do Zoo Lešná, kterou zís-
kala Sára Bosáková.
Na závěr se patří poděkovat. Děkujeme Městu Kojetín, kte-
ré nám poskytlo dotaci na nákup dárků a občerstvení. Také 
Sokolu Kovalovice za poskytnutí hřiště a zázemí, kde bylo 
pro všechny připraveno občerstvení. Hlavní dík však pat-
ří všem kamarádům, kteří přišli pomoci připravit pro děti 
jednotlivá stanoviště. Také děkujeme panu Jandovi za vy-
nikající uzené klobásky a manželům Klimešovým, kteří se 
zasloužili o to, aby všechny děti dostaly párek v rohlíku, 
pitíčko, sladký oplatek a zmrzlinu.                      JAMIJOLAP

NEDĚLNÍ HODOVÉ ODPOLEDNE 3. SRPNA 2025
v areálu Sokola Kovalovice od 14 hodin

ZÁPASY PŘÍPRAVEK, ŽÁKŮ, STARÝCH PÁNŮ I A TÝMU

Skákací trampolíny, poníci, skákací hrad a další.

HUDEBNÍ PRODUKCE DJ PETR
Bohaté občerstvení: makrely a dobroty z udírny a grilu.
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InzerceKOUPÍM PRODÁM

PRONAJMU HLEDÁM
NABÍZÍM

Majitelka
PRODÁ V BEZMĚROVĚ

telefon: 777 882 963
_________________________________

STAVEBNÍ POZEMEK
samostatný na okraji obce ,vhodný pro rodinný i bytový 

dům,  krásné místo i pro náročné zájemce

ZAHRADU
udržovaná rovina, oplocená, IS

KOUPÍM
GARÁŽ V KOJETÍNĚ

pro vlastní potřebu.

Děkuji za nabídku.

Telefon: 774 556 081
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Dospělí  150 Kč
Dospělí od 16 hod  120 Kč
Děti od 1 roku do 15 let, studenti  120 Kč
Důchodci    60 Kč
ZTP   volný vstup
Večerní koupání   80 Kč
Skupinové vstupné pro předem dohodnuté skupiny
ze škol, kroužků, sportovních oddílů apod.   60 Kč/osoba
Děti do 18 let evidované na DDM volný vstup

Sobota 14. června 2025 od 10 hodin 


